
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DEL DIA 27 DE 
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Secretari 
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Al Saló de Plens de l’Ajuntament de la vila  
de Quart de Poblet, quan són les vint hores i 
trenta minuts (20,30 h) del dia vint-i-set de 
març de dos mil dèsset, es reuneixen, sota 
la presidència de la Sra. Alcaldessa, Carmen 
Martínez Ramírez,  les senyores i els 
senyors regidors anotats al marge, assistits 
pel senyor secretari i amb la presència del 
senyor interventor per tal de celebrar sessió 
ordinària, en primera convocatòria, d’acord 
amb l’ordre del dia rebut. 

 
A l’hora assenyalada, la senyora alcaldessa 
obri la sessió i tot seguit es tracten els 
assumptes següents:  

 

  
1. ACTA ANTERIOR 
 
S’aprova, per unanimitat, l’acta de la sessió anterior del Ple de l’Ajuntament que 
correspon al dia vint-i-huit de febrer de 2017 i s’acorda que es transcriga al Llibre 
Oficial d’Actes.  
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2. RESOLUCIONS DE LA PRESIDÈNCIA DES DE L’ÚLTIMA SESSIÓ ORDINÀRIA. 
 
Els regidors i regidores queden assabentats de les resolucions de l’Alcaldia incloses 
entre els núm. 467, de data 21/02/17, AL NÚM. 760/2017, DE DATA 22/03/17 de 
l’exercici de 2017, que s’han dictat des de l’última sessió ordinària i que han estat a la 
seua disposició.  
 

INTERVENCIONS 
 

Sr. Secretario. 
 
Lo del Sr. Torres debe de haber sido un error del corta y pega, seguro 

vamos. Y después lo de las preguntas de la Sra. Concejala de Compromis que no 
encendió el micro y ella nos las pasará y  se añadirán. 

 
Sra. Presidenta. 
 
¿Amparo …? 
 
Sra. Mora. 
 
Sí, también una cuestión del Acta, en lo que era ruegos y preguntas sí 

que pone el Sr. Sanmartín (Compromís) y fue el Sr. Espinós (Compromís) el que 
hizo la pregunta … 

 
Sra. Presidenta. 
 
Ah… ¡ que la pregunta de Compromís la hizo el Sr. Espinós y hemos puesto 

que era el Sr. Sanmartín. Vale, de acuerdo… sí … sí … es un error … muy bien. 
Pues salvo lo que estamos diciendo se aprueba por unanimidad, ¿de acuerdo?, vale 
muy bien. 

 
3. CONCESSIÓ SUBVENCIÓ ESCOLA MUNICIPAL INFANTIL. 
 
Vist l’informe de la Directora de l’Àrea d’Educació, en relació a la subvenció a 
l’explotació per part de la mercantil Concesiones Educativas SL, de l’Escola Infantil 
Municipal de Quart de Poblet, per el curs escolar 2016-2017. 
 
De conformitat amb l’article 21.5, del plec de clàusules administratives particulars que 
va regir la contractació per a la concessió administrativa d’obra i gestió pública, que 
consistia en la construcció i posterior explotació de l’escola infantil, la retribució de 
l’adjudicatari estarà constituïda, entre altres, per l’aportació de l’Ajuntament per mitjà 
de la subvenció. 
 
La proposició econòmica de  l’adjudicatària, en el punt quart, estableix que si el 
nombre dels alumnes matriculats en el curs escolar, després d’haver tancat la 
matrícula, és entre 100 i 114 alumnes, l’Ajuntament subvencionarà el funcionament de 
l’Escola Infantil amb 45.000 euros; aquest últim import referit a l’exercici 2007/2008, el 
qual s’incrementarà amb l’IPC incorregut l’1 de setembre de 2007 fins a la data d’inici 
de cada curs escolar. L’import sol·licitat és de 50.401,05 euros.  
 
Atés que els alumnes matriculats en el curs escolar 2016-2017 és de 110. 
 
Amb el dictamen previ de la Comissió Informativa d’Hisenda i Recursos Generals, el 
Ple de l’Ajuntament, per majoria absoluta de vots a favor 11 PSOE, 4 PP i 1 
Ciudadanos, el vot en contra de Sí se Puede (2) i l’abstenció de Compromís (3), 
acorda:  
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U. Concedir una  subvenció a la mercantil Concesiones Educativas SL, per l’explotació 
de l’Escola Infantil Municipal de Quart de Poblet, per al curs 2016/17, per un import de 
cinquanta mil quatre-cents un euros amb cinc cèntims (50.401,05 euros). 
  
DOS. Comunicar aquest acord als interessats i als serveis econòmics. 
  
DEBAT 
 

Sr. Gavilán. 
 
Sí. Simplemente comentar como en los Plenos anteriores en que se ha 

tratado este punto, pues votaremos en contra porque no estamos de acuerdo con 
este tipo de servicio, que esté privatizado, y más porque creemos que este tipo 
de contrato asegura un beneficio al empresario sin ningún tipo de riesgo. 

 
Simplemente por eso votaremos en contra. Como hemos hecho anteriormente. 

Gracias. 
 
Sra. Presidenta. 
 
¿alguna que otra intervención? … sobre todo aclarar que no está 

privatizado … que es de titularidad municipal, que quede claro  … 
 
Sra. Mora (PSOE) 
 
Ud Sr. Gavilán será ya la segunda vez que votará en contra, ¿en contra ha 

dicho, o se va a abstener? … en contra … y yo es la segunda vez que le contesto 
lo mismo que, obviamente, es una escuela infantil municipal, que no está 
privatizada que la cooperativa a la que está… que lleva la concesión, es una 
cooperativa totalmente solvente, que está en diversos municipios de la comarca, 
que tiene numerosos premios  a su programa didáctico, concedidos el último por 
UNICEF también, y bueno que tiene una solvencia innegable y este año, además, la 
subvención es mucho menor porque el año pasado … no se si se acuerdan … 
causalmente hicimos  la campaña que todos los años hacemos, pero el año pasado … 
tenemos este año un número de alumnado mucho mayor, hemos pasado de tener 75 
niños a 110 o 111 que son los que  actualmente están. 

 
Así que la cuantía que subvencionamos a la empresa ha disminuido 

muchísimo… así que reitero que vamos … totalmente de acuerdo  … perdón en 
desacuerdo con su aportación. 

 
Sra. Presidenta  
 
De acuerdo con la aportación municipal me imagino… pasamos a votar …  
 
Bueno yo también, me gustaría destacar y  coincido con la Concejala en 

que además la minoración de la subvención es una buena noticia para este 
Ayuntamiento, porque también es verdad que la Consellería ha aumentado también 
las aportaciones y  las becas para la educación infantil, en toda la comunidad 
valenciana lógicamente, y especialmente en la localidad de Quart de Poblet, por 
lo tanto estamos de enhorabuena en ese sentido y luego cuando decimos que es una 
empresa privada, que no pone nada de riesgo, que no se nos olvide que esto forma 
parte del canon que el Ayuntamiento le tiene que pagar porque se hizo cargo de la 
construcción de empresa … de la escuela infantil y eso habrá que pagárselo, 
quiero decir que eso tiene cierto riesgo, claro que lo hay, y no es que le 
estemos pagando porque sí, si no porque adelantaron un dinero que no tuvo que 
adelantar este Ayuntamiento para hacer la obra, en ese sentido.  

 
En cualquier caso, a favor de la concesión de la subvención? … en contra? 

… abstención? …. Por mayoría. 
 

 
4. APROVACIÓ MEMÒRIA GESTIÓ DEL MERCAT MUNICIPAL CORRESPONENT 
A L’EXERCICI DE 2016 
 
Vista la Memòria de Gestió del Mercat Municipal corresponent a l’any 2016 presentada 
per l’Associació de Comerciants del Mercat Municipal de Quart de Poblet. 
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Vista la proposta de la regidora de Mercats favorable a la seua aprovació. 
 
De conformitat amb el que disposa el plec de clàusules administratives i de 
prescripcions tècniques que va regir la contractació de la gestió del servei mitjançant 
concessió del Mercat Municipal de Quart de Poblet. 
 
Emés un dictamen per la Comissió Informativa d’Hisenda i Recursos Generals, el Ple 
de l’Ajuntament, per unanimitat dels vint-i-un regidors i regidores assistents a la 
sessió, inclosa la Sra. Alcaldessa, que de fet i de dret formen la corporació, acorda:  
 
U. Aprovar la Memòria de Gestió del Mercat Municipal corresponent a l’exercici de 
2016. 
 
DOS. Comunicar aquest acord a l’Associació de Comerciants del Mercat Municipal. 
 
5. MODIFICACIÓ PLA ESTRATÈGIC DE SUBVENCIONS, EXERCICI DE 2017. 

 
Vistes les propostes de modificació del Pla Estratègic de Subvencions, exercici de 
2017, presentades pel regidor delegat d'Ocupació i Promoció Econòmica i per la 
regidora de l'Àrea de Comerç. 
 
Emés un informe pel Sr. Interventor i de conformitat amb l'article 8 de la Llei 38/2003, 
de 17 de novembre, general de subvencions. 
 
Emés dictamen per la Comissió Informativa d'Hisenda i Recursos Generals, el Ple de 
l’Ajuntament, per unanimitat dels vint-i-un regidors i regidores assistents a la sessió, 
inclosa la Sra. Alcaldessa, que de fet i de dret formen la corporació, acorda: 
 
U. Modificar l'annex II del IV Pla Estratègic de Subvencions, exercici de 2017: 
 
a) En el punt 6: subvencions en matèria d'OCUPACIÓ: 
 
Detraure 1.500 euros de  la Línia de Subvenció: B de concessió directa nominativa 
canalitzada a través de conveni de l'associació de desocupats Los Lunes al Sol. 
Aquesta línia queda de la manera següent: 
 
Línia de Subvenció: B 
Procediment: concessió directa nominativa canalitzada a través de conveni 
Entitats beneficiàries; A.D. Lunes al Sol 
Projecte/activitat: promoció de l'ocupació i l'emprenedoria social i cooperativa 
Quantia: 400 euros 
Partida pressupostària: 4312-470.00 
 
I  a càrrec de l'anterior detracció; 

Afegir en Línia de Subvencions: A  
Procediment: concurrència competitiva 
Entitats beneficiàries: persones empadronades al municipi de Quart de Poblet  
Projecte/activitat: Premis “Q” a la iniciativa emprenedora 
Quantia: 1.500 euros 
Partida pressupostària: 4312-470.00 
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b) En el punt 1: Subvencions en matèria de COMERÇ: 
Anul·lar la Línia de Subvenció: B 
Procediment: concessió directa extraordinària 
Entitats beneficiàries: - 
Projecte/activitat: suport al comerç local 
Quantia: 1.500 euros 
Partida pressupostària: 4312-480.00 
 
I  a càrrec de l'anterior partida anul·lada; 
 
Afegir en Línia de Subvencions: A  
Procediment: concurrència competitiva 
Entitats beneficiàries: comerços o serveis amb domicili social a Quart de Poblet 
Projecte/activitat: Premis “Q” al comerç, suport i reconeixement al comerç local 
Quantia: 1.500 euros 
Partida pressupostària: 4312-480.00 
 
DOS. Comunicar aquest acord als serveis econòmics i tècnics. 

 
6. ADHESIÓ A LA XARXA D'AODL'S. 
 
La Diputació Provincial de València, a través de la seua Empresa Pública Divalterra, 
ha posat en marxa un projecte XARXA per a la creació d'una “Xarxa d'Agències 
d'Ocupació i Desenvolupament Local (AODL)”, en la província de València. 
 
Vists els beneficis que aquesta adhesió comporta, com són, entre altres, l'obtenció 
d’eines telemàtiques de gestió del treball diari dels i de les  AEDL'S, el suport tècnic en 
les àrees d'estudis i planificació estratègica de promoció econòmica, innovació i 
projectes de formació, així com la formació específica i coordinació tècnica que facilita 
l'intercanvi de coneixements i bones pràctiques entre municipis. 
 
Vist que aquesta adhesió no suposa cap cost econòmic per a l'entitat local i que 
l'Ajuntament, com a administració de proximitat, és clau perquè les polítiques de 
promoció econòmica arriben a la ciutadania. 
 
Emés dictamen per la Comissió Informativa d'Hisenda i Recursos Generals, el Ple de 
l’Ajuntament, per unanimitat dels vint-i-un regidors i regidores assistents a la sessió, 
inclosa la Sra. Alcaldessa, que de fet i de dret formen la corporació, acorda: 
 
U. Sol·licitar l'adhesió de l'Ajuntament de Quart de Poblet al programa XARXA 
AEDL/XARXA AODL, i comprometre’s a: 
 
– Dotar l'AODL (o Àrea de Promoció Econòmica) dels mitjans tècnics, humans i 
pressupostaris necessaris per al seu òptim funcionament. 
– Actualitzar els continguts locals de les versions personalitzades en el portal web de 
la Xarxa AODL, així com els directoris d'activitats empresarials locals. 
– Registrar l'assessorament i gestió lligades al treball diari de l'AODL als sistemes 
telemàtics de suport a la gestió facilitades per DIVALTERRA, per a poder generar 
informes i indicadors d'activitat, tant a nivell individual com agrupat a nivell 
supramunicipal, sempre amb respecte a la normativa sobre el tractament de dades de 
caràcter personal. 
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– Facilitar l'assistència a les accions formatives, informatives i d'intercanvi 
d'experiències relacionades amb el món del desenvolupament local i la promoció 
econòmica a què siguen convocades per DIVALTERRA les persones responsables de 
l'AODL. 
– Establir els mecanismes necessaris per a col·laborar amb DIVALTERRA en la 
recollida i l’intercanvi d'informació relacionada amb la iniciativa. 
– Donar difusió en el seu àmbit d'actuació de les activitats i iniciatives de 
DIVALTERRA que puguen ser d'interés per al desenvolupament econòmic local. 
– Complir les obligacions legals relacionades amb la normativa de protecció de dades 
de caràcter personal. En aquest sentit, l'entitat local serà la responsable de les dades 
subministrades per part dels demandants i /o emprenedors. DIVALTERRA únicament 
hi accedirà per a l’aprofitament estadístic, mentre que l'empresa seleccionada per 
DIVALTERRA per al manteniment de la plataforma telemàtica serà l'encarregada del 
tractament de dades de titularitat de l'entitat local. Així i en compliment de l'article 12 
LOPD, cada entitat local ha de formalitzar un contracte d'accés a dades amb aquesta 
empresa. 

 
DOS. Comunicar aquest acord a l'empresa pública de la Diputació de València, 
Divalterra SA. 
 
7. DACIÓ DE COMPTES DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST, EXERCICI 2016. 
 
Queda assabentada la Comissió del Decret de l'Alcaldia núm. 528/17, de data 28 de 
febrer de 2017, que aprova la liquidació del Pressupost municipal de l'exercici de 2016. 
 
DEBAT 

Sr. Nofuentes. 
 
Sí. Brevemente. Buenas tardes. Recordar que la liquidación no deja de ser 

un instrumento que nos permite ver y hacer una radiografía de la situación 
económica, la cual está en nuestro municipio, en nuestro Ayuntamiento, y yo creo 
que es un momento de felicitarnos, de felicitar a los técnicos, por el trabajo 
que vienen haciendo durante todo el año, por el rigor y la solvencia en la 
ejecución del mismo, y también felicitarnos porque la gestión nos permite que, 
como bien ha dicho el Sr. Secretario, nos permite dar como liquidación un  
remanente positivo de Tesorería de 12.846.859 euros, lo cual es una  muy buena 
noticia, desde nuestro punto de vista el tener una economía saneada como venimos 
diciendo de forma reiterada y constante, y eso es un aprueba más de ello. 

 
8. SOL·LICITUD D’ADHESIÓ A LA CENTRAL DE COMPRES DE L'ESTAT. 
 
Vista la proposta que presenta el regidor d'Hisenda a fi d'agilitzar i racionalitzar els 
sistemes de compres de productes i serveis d'ús comú de l'Administració i de 
conformitat amb el que disposa l'article 205 del text refós de la Llei de contractes del 
sector públic, aprovat pel RDL 3/2011, de 14 de novembre i en els articles 7 i 8 de 
l'Ordre EHA1049/2008, de 10 d'abril, de declaració de béns i serveis de contractació 
centralitzada. 
 
Emés dictamen per la Comissió Informativa d'Hisenda i Recursos Generals, el Ple de 
l’Ajuntament, per unanimitat dels vint-i-un regidors i regidores assistents a la sessió, 
inclosa la Sra. Alcaldessa, que de fet i de dret formen la corporació, acorda: 
 
U. Sol·licitar l'adhesió de l'Ajuntament de Quart de Poblet a la Central de Compres de 
l'Estat cosa que garantirà les condicions mínimes en què les empreses prestaran els 
serveis i subministraments de productes a l'Administració. 
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DOS. Comunicar aquest acord al Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques. 
 
9. SOL·LICITUD D’ADHESIÓ A LA PLATAFORMA DE CONTRACTACIÓ DE 
L'ESTAT. 
 
La Plataforma de Contractació de l'Estat es troba regulada en l'article 334 del text refós 
de la Llei de contractes del sector públic, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 3/2011, de 
14 de novembre. 
 
La Junta Consultiva de Contractació Administrativa de l'Estat, a través dels seus 
òrgans de suport tècnic, posa a disposició de tots els òrgans de contractació del sector 
públic una plataforma electrònica a fi de donar publicitat, a través d'Internet, a les 
convocatòries de licitacions i els seus resultats i a tota la informació que consideren 
rellevant relativa als contractes que realitzen, així com prestar altres serveis 
complementaris associats al tractament informàtic d'aquestes dades. 
 
A través d'aquesta seu electrònica s'inclourà un enllaç al Perfil del Contractant de 
l'Ajuntament de Quart de Poblet. 
 
En la plataforma es publicarà, en tot cas, bé directament pels òrgans de contractació o 
per interconnexió amb dispositius electrònics d'agregació de la informació de les 
diferents administracions i entitats públiques, la convocatòria de licitacions i els 
resultats de totes les entitats incloses en l'apartat 1 de l'article 3 del text refós de la Llei 
de contractes de sector públic. 
 
De conformitat amb la Llei de 19/2013, de 9 de desembre, de transparència, accés a la 
informació pública i bon govern i a proposta del regidor d'Hisenda. 
 
Emés dictamen per la Comissió Informativa d'Hisenda i Recursos Generals, el Ple de 
l’Ajuntament, per unanimitat dels vint-i-un regidors i regidores assistents a la sessió, 
inclosa la Sra. Alcaldessa, que de fet i de dret formen la corporació, acorda: 
 
U. Sol·licitar l'adhesió de l'Ajuntament de Quart de Poblet a la Plataforma de 
Contractació de l'Estat cosa que garantirà un accés més àgil als interessats a través 
d'un portal únic i facilitar la tasca administrativa de publicitat i connexió amb el portal 
del Butlletí Oficial de l’Estat. 
 
DOS. Comunicar aquest acord al Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques. 
 
DEBAT 

Sr. Nofuentes. 
 
… como bien sabemos es un compromiso del equipo de gobierno y es un paso 

más hacia ello, contratación electrónica, contrato menor, administración 
electrónica, todo es lo  que buscamos, menos papel, más proximidad, y más 
cercanía a la ciudadanía … 

 
 
10. PROPOSTA DE RECTIFICACIÓ I ESMENA DELS ESTATUTS SOCIALS DE 
L'EMPRESA PÚBLICA DE SERVEIS DE QUART DE POBLET SOCIETAT 
LIMITADA. 
 
Vista la proposta de modificació d'estatuts presentada per Antonio M. Oreja Pedraza, 
advocat, Col. 11.780 Icav, en representació de la mercantil Ormar Gabinete Jurídico 
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SL que té encomanats els treballs de constitució de l'Empresa Pública de Serveis de 
Quart de Poblet Societat Limitada, en la qual exposa, 

 
Que en data 20 de juliol de 2016, el Ple de l'Ajuntament de Quart de Poblet aprovà la 
memòria justificativa i estatuts de la Societat Pública Municipal. 

 
Que en data 6 de febrer de 2017, l'anterior acord fou elevat a públic mitjançant 
escriptura pública de constitució de la Societat davant de la Notaria de Quart de 
Poblet, per la notària autoritzant, Sra. Maria-José García Cueco, amb número de 
protocol 59/2017. 

 
Que en data 3 de març es procedeix a la qualificació amb defectes per part del 
Registre Mercantil de València, de l'escriptura de constitució de la Societat.  

 
Que pel lletrat que subscriu, es va procedir a elaborar i trametre l’esborrany d'esmena 
de defectes al Registre Mercantil que va procedir a la qualificació prèvia. 

 
Que atesa la nota de defectes que ha emés el Registre Mercantil, cal modificar els 
estatuts en el sentit que indica el Registre Mercantil de València. El lletrat que subscriu 
entén que vist el que disposa l'article 34.1 de la Llei 39/15, i el que disposa així mateix 
l'article 123 de la Llei 7/85 sobre les competències del ple municipal que, tot i no ser 
imperatiu, segons la normativa mercantil d'aplicació, articles 21 i 31 de la Llei 1/2010 
de societats de capital, és convenient que sent el Ple municipal l'òrgan que va prendre 
l'acord inicial d'aprovació dels estatuts de l'empresa pública municipal, siga el mateix 
òrgan municipal el que adopte l'acord de modificació dels estatuts de la societat 
municipal per a esmenar els defectes que impedeixen la inscripció registral. 

 
Emés un dictamen per la Comissió Informativa d'Hisenda i Recursos Generals, el 
Ple de l’Ajuntament, per majoria absoluta de vots a favor, 11 PSOE, 4 PP i 1 
Ciudadanos, i l’abstenció de Compromís 3 i Sí se Puede 1, acuerda: 
 
U. Aprovar les rectificacions que proposa el Registre Mercantil dels Estatuts de 
l'Empresa Pública de Serveis de Quart de Poblet Societat Limitada.  Els articles 
modificats queden redactats de la manera següent: 
 
«CAPÍTOL I. DISPOSICIONS GENERALS 
 
Article 1r. DENOMINACIÓ. La societat es denomina Empresa Pública de Serveis de 
Quart de Poblet Societat Limitada. 
 
Article 3r. DOMICILI SOCIAL I NACIONALITAT. L'empresa pública té nacionalitat 
espanyola i el domicili social s'estableix en l'edifici de l'Ajuntament, Plaça del País 
Valencià núm. 1. 
 
Article 4t. DURACIÓ. La societat té duració indefinida i començarà les seues 
operacions socials el mateix dia d'atorgament de l'escriptura pública de constitució. 
 
Article 6é. WEB CORPORATIVA. COMUNICACIONS ENTRE SOCIS I 
ADMINISTRADORS PER MITJANS TELEMÀTICS. 
 
1. El soci i administrador o administradors, pel fet d'adquirir aquesta condició, 
accepten que les comunicacions entre ells i amb la societat es puguen dur a terme per 
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mitjans telemàtics i estan obligats a notificar a la societat una adreça de correu 
electrònic i les seues posteriors modificacions si es produeixen. No obstant això, el 
soci i l'administrador o administradors, si és el cas, han d'acceptar de forma individual 
i expressa el que disposa aquesta disposició. 
 
2. Per acord de la Junta General, la Societat podrà tindre una pàgina web corporativa, 
de conformitat amb el que disposa l'article 11 bis de la Llei de Societats de Capital. La 
Junta General, una vegada acordada la creació de la web corporativa, podrà delegar 
en l'òrgan d'administració la concreció de la direcció URL o lloc a Internet de la web 
corporativa. Decidida aquesta l'òrgan d'administració la comunicarà al soci. 
 
3. Serà competència de l'òrgan d'administració la modificació, el trasllat o la supressió 
de la web corporativa. 
 
4. Així mateix, l'òrgan d'administració podrà crear, dins de la web corporativa, àrees 
privades per als diferents òrgans socials que hi puguen haver, particularment una àrea 
privada del soci i una àrea privada de Consell d'Administració, amb la finalitat i d'acord 
amb el que preveuen aquests estatuts i l'article 11 quater de la Llei de Societats de 
Capital. Aquestes àrees privades seran visibles en la web corporativa, però 
accessibles només per als seus usuaris mitjançant una clau personal formada per una 
adreça de correu electrònic i una contrasenya. D'acord amb el que preveu l'article 
esmentat, la societat habilitarà en aquelles el dispositiu que permeta acreditar la data 
indubtable de la recepció així com el contingut dels missatges intercanviats a través 
d’aquestes. 
 
5. La creació de les àrees privades per l'òrgan d'administració es comunicarà per 
correu electrònic als seus usuaris i se’ls facilitarà una contrasenya d'accés que podrà 
ser modificada per ells. 
 
6. L'àrea privada del Consell d'Administració podrà ser el mitjà de comunicació entre 
els seus membres per a totes les seues relacions societàries i molt especialment per a 
les finalitats previstes en aquests estatuts. 
 
7. La clau personal de cada usuari per a accedir a una àrea privada es considerarà a 
tots els efectes legals com a identificador d’aquest en les seues relacions amb la 
societat i entre ells a través d’aquesta. Per tant s'imputaran com a tramesos o rebuts 
per ells qualssevol documents o notificacions en format electrònic depositats o 
visualitzats amb la seua clau en o des d'una àrea privada. 
 
8. Les notificacions o comunicacions dels socis a la societat es dirigiran al president 
del Consell d'Administració o a qualsevol dels administradors si l'administració no s'ha 
organitzat en forma col·legiada.  
 
CAPÍTOL II. TRANSMISSIÓ DE PARTICIPACIONS SOCIALS. 
 
Article 7é. TRANSMISSIÓ VOLUNTÀRIA  
Pel fet de tindre el caràcter de societat amb capital íntegrament públic, no hi cap la 
transmissió voluntària de les participacions socials. 
 
CAPÍTOL III. ÒRGANS SOCIALS. 
 
El govern de la societat està format per la Junta General i el Consell d'Administració. 
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Article 8é. DE LA JUNTA GENERAL. 
 
L'Ajuntament, reunit en sessió plenària i degudament convocat a aquest efecte, 
assumirà les funcions de la Junta General de la Societat.  
 
Article 9é. La Junta General legalment constituïda i convocada és l'òrgan sobirà de la 
societat i els seus acords vàlidament adoptats seran obligatoris.  
 
El funcionament de la Junta General de l'empresa s'acomodarà, quant al procediment 
de convocatòria, celebració i adopció d'acords en les seues sessions, als preceptes 
establits en la Llei 7/85 Reguladora de les Bases de Règim Local i la resta de les 
disposicions que la despleguen, per a les sessions plenàries, així mateix, les normes 
reguladores del Règim de les Societats Limitades en la resta de qüestions socials. 
 
Article 11. LLOC DE CELEBRACIÓ DE LA JUNTA.  
La Junta General tindrà lloc en el domicili social de la societat. 
 
Article 13. S'alçarà, de cada sessió de la Junta General, una acta registrada en el 
llibre corresponent de la societat. L'acta serà aprovada i constarà en els termes i 
manera en què ho siguen les del Ple de l'Ajuntament. Hi ha d'anar signada pel 
president i pel secretari de la Junta General. 
 
Els acords que adopte la Junta General seran immediatament executius. 
 
Article 14. L'ÒRGAN D'ADMINISTRACIÓ. FORMES D'ORGANITZAR 
L'ADMINISTRACIÓ. L'administració i representació de la societat en judici o fora 
d'aquest és competència de l'òrgan d'administració. 
 
Per acord de la Junta General en la constitució de la societat o, amb posterioritat, la 
societat podrà adoptar alternativament qualsevol de les modalitats d'òrgan 
d'administració següent: 
 
a) Un administrador únic, a qui correspon amb caràcter exclusiu l'administració i 
representació de la societat. 
 
b) Diversos Administradors Solidaris, amb un mínim de dos i un màxim de tres, a cada 
un dels quals correspon indistintament les facultats d'administració i representació de 
la societat, sense perjudici de la capacitat de la Junta General d'acordar, amb eficàcia 
merament interna, la distribució de facultats entre ells. 
 
c) Dos o més administradors mancomunats, amb un mínim de dos i un màxim de tres, 
els quals exerciran mancomunadament les facultats d'administració i representació, en 
nombre que no siga inferior a dos ni superior a tres integrants. 
 
d) Un Consell d'Administració, que actuarà col·legiadament. Estarà format per un 
mínim de 3 i un màxim de 13 integrants. 
 
Article 17. CONSELL D'ADMINISTRACIÓ.  
Quan l'administració i representació de la societat s'atribuïsquen a un Consell 
d'Administració s'aplicaran les normes següents:  
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1. Composició.  
El Consell d'Administració serà nomenat per la Junta General i estarà compost per un 
mínim de 3 i un màxim de 13 persones i, almenys, han de designar els membres 
següents, alcalde/essa-president/a, els tinents d'alcalde i el/la regidor/a d'Hisenda. 
La pertinença al Consell d'Administració s'entendrà gratuïta, sense perjudici de la 
compensació per les despeses que l'exercici del càrrec puga suposar.  
 
2. Càrrecs i composició. 
El Consell d'Administració, triarà d'entre els seus membres, un president que ha de 
ser l'alcalde-president i un secretari, i si ho estima convenient un vicepresident, que 
també ha de ser conseller.  
 
Així mateix, el Consell d'Administració podrà nomenar un membre com a conseller 
delegat. Aquest conseller delegat assumirà les funcions del Consell d'Administració de 
gestió i administració ordinàries, excepte les que per Llei li siguen indelegables i 
especialment totes les facultats de gestió, administració, disposició i representació, 
que siguen necessàries per a dur a terme tots els actes compresos en el seu objecte 
social. 
 
La resta de membres del Consell d'Administració seran vocals. 
 
El Consell d'Administració tindrà com a funcions i competències: 
 
a) Administrar els negocis socials 
 
b) Comparéixer en judici en representació de la societat 
 
c) Comparéixer amb facultat especial per a la transacció davant de qualssevol jutjats i 
tribunals, òrgans administratius de qualsevol tipus, serveis de mediació, arbitratge o 
conciliació, en qualsevol classe de procediments voluntaris i contenciosos en totes les 
seues instàncies, presentar i formalitzar qualssevol recursos. 
 
d) Transigir i desistir, conciliar, instar l’execució de les resolucions judicials o 
administratives. 
 
e) Atorgar poders de representació a favor dels professionals intervinents en els 
processos judicials o administratius, amb facultats àmplies que comprenen el 
subapoderament i la de transaccionar i desistir, així com cobrar, percebre i pagar. 
 
f)  Obrir, continuar i tancar o cancel·lar qualsevol classe de comptes bancaris, amb 
facultat de disposició d’aquests. Constituir i retirar depòsits en metàl·lic o valors, 
lliurar, acceptar, endossar, avalar, negociar, descomptar, pagar i protestar qualsevol 
tipus de títol valor, realitzar transferències, sol·licitar préstecs o qualsevol producte 
bancari creditici i en general tot tipus d'activitat bancària. 
 
g) Serà competència del Consell d'Administració, la compra, venda, hipoteca o 
permuta dels béns mobles o immobles, i els negocis jurídics necessaris per als fins 
esmentats. 
 
h) Serà competència del Consell d'Administració, la formulació dels comptes anuals, 
així com tots els documents que s'hi integren. 
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3. Convocatòria.  
3.1. Es convocarà pel seu president o per qui actue en representació seua o bé per 
consellers que constituïsquen almenys un terç dels membres del Consell, d'acord amb 
el que disposa l'article 246 de la Llei de Societats de Capital.  
 
3.2. La convocatòria es realitzarà per mitjà d'escrit, físic o electrònic, amb una 
antelació mínima de tres dies a la data de la reunió, en la qual s'assenyalarà el lloc, 
dia i hora d’aquesta i l'ordre del dia.  
3.3. Si la societat té web corporativa i en aquesta s’ha creat l'àrea privada de Consell 
d'Administració, la convocatòria es durà a terme mitjançant la inserció en aquella del 
document en format electrònic, que contindrà l'escrit de convocatòria, i que només 
serà accessible per cada membre del Consell a través de la seua clau personal. 
Tot i que la convocatòria es produirà per la inserció de l'escrit en l'àrea privada, la 
societat podrà comunicar la inserció als membres del Consell mitjançant correu 
electrònic. 
3.4. La posada a disposició dels membres del Consell de la documentació que tinguen 
dret a conéixer o obtindre en relació amb una convocatòria o en qualsevol altre 
supòsit, podrà fer-se mitjançant el seu depòsit en la dita àrea privada. En aquest cas 
s'aplicarà per analogia el que disposa el paràgraf anterior. 
3.5. No serà necessària la convocatòria si estan presents o representats tots els 
consellers i accepten, per unanimitat, constituir-se en Consell d'Administració així com 
l'ordre del dia d’aquest. 
 
4. Representació o delegació de vot. 
Els consellers no podran estar representats en les reunions per un altre conseller.  
 
5. Constitució i adopció d'acords. 
El Consell d'Administració quedarà vàlidament constituït quan concórreguen a la 
reunió, presents o representats, la majoria dels seus membres.  
 
Els acords s'adoptaran per majoria absoluta de consellers assistents a la reunió; en 
cas d'empat, decidirà el vot del president. 
 
Per als acords que suposen, si és el cas, la delegació de facultats caldrà el vot a favor 
de 2/3 dels components del Consell. 
 
6. Acords per escrit i sense sessió. 
Seran vàlids també els acords que adopte el Consell per escrit i sense sessió sempre 
que cap conseller s'opose a aquesta forma de prendre acords. 
 
Tant l'escrit que conté els acords com el vot sobre aquests de tots els consellers podrà 
expressar-se per mitjans electrònics. 
 
7. Vot a distància.  
Es podrà dur a terme la votació per mitjans telemàtics, sempre que els mitjans tècnics 
que s'utilitzen asseguren i acrediten tant la identitat del membre del Consell, com de la 
votació.  
 
8. Lloc de celebració del Consell. 
El Consell es realitzarà en el lloc indicat en la convocatòria. Si en aquesta no figura el 
lloc de realització, s'entendrà que s’ha convocat per a dur-lo a terme en el domicili 
social, que és la Casa Consistorial. 
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CAPÍTOL IV. EXERCICI SOCIAL,  COMPTES ANUALS I DISTRIBUCIÓ DE 
BENEFICIS. 
 
Article 18. EXERCICI SOCIAL. L'exercici social començarà l'1 de gener i acabarà el 
31 de desembre de cada any, tret de l'inicial que començarà el dia de l'atorgament de 
l'escriptura de constitució. 
 
CAPÍTOL VI. DE LA MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS. 
 
Article 24. La modificació d'aquests Estatuts ha de ser acordada per la Junta General, 
que es regirà pel que disposa la legislació de règim local i exigirà la concurrència dels 
requisits següents: 
 
a) Que el Consell d'Administració formule un informe escrit amb la justificació 
d’aquesta.  
b) Que s'expresse en la convocatòria, amb la deguda claredat, els supòsits que s’han 
de modificar. 
c) Que en l'anunci de la convocatòria es faça constar el dret d'examinar en el domicili 
social el text íntegre de la modificació proposada i de l'informe sobre aquesta i de 
demanar l'entrega o la remissió gratuïta dels documents esmentats. 
d) L'acord es farà constar en escriptura pública que s'inscriurà en el Registre Mercantil 
i es publicarà en el BORME. 
 
Article 28. (se suprimeix)» 
 
DOS. S'hi adjunta, com a annex, el text consolidat dels estatuts. 
 
TRES. Facultar l'alcaldessa-presidenta per a dur a terme tots els actes que siguen 
necessaris per a l'atorgament de l'escriptura pública i fins a la inscripció definitiva de la 
Societat en el Registre Mercantil. 
 
DEBAT 

 
Sra. Mora (PP) 
 
Sí, bueno, nosotros ya  lo aclaramos en la Comisión de Hacienda … el 

Registro Mercantil si que ha enviado como muy bien ha dicho el Sr. Secretario, 
que había que hacer una subsanación de algunos defectos que existían y lo que 
aprobamos nosotros hoy es,precisamente, eso, que sea subsanado y precisamente 
eso, la tranquilidad que sabemos que está registrada ya  la empresa pública, y 
que está en funcionamiento como en el útlimo Consejo de la Empresa se dictaminó. 

 
Por lo tanto estaríamos de acuerdo con la propuesta que … de 

rectificación cara al Registro Mercantil… para que se subsane todo aquello que 
han considerado que había que hacerlo. Gracias. 

 
Sr. Nofuentes. 
 
Sí. Brevemente. Que, efectivamente, como bien dice la Sra. Mora son 

procesos administrativos que tienen que subsanarse dentro de los mismo procesos y 
que, lógicamente, sin ser necesario el que se traiga al Pleno, pues hemos 
entendido que era bueno, razonable y más transparencia y participación el que se 
traiga al Pleno a ratificar esa rectificación. 

 
11. PROPOSTES: 
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11.1. PROPOSTA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA, SOBRE 
LA PRESTACIÓ DE FUNCIONS DE TRESORERIA EN ELS ENS LOCALS. 
 
El portaveu del Grup Municipal Socialista presenta proposta relativa a la prestació de 
funcions de Tresoreria en els ens locals, que literalment transcrita diu així: 
 
« El Partit Popular ha realitzat, en la seua etapa de govern, una agressió constant a 
l'autonomia local i als interessos municipals, que troba la seua màxima expressió en 
l'aprovació unilateral de la reforma local impulsada pel Govern, Llei de Racionalització i 
Sostenibilitat de l'Administració Local (LRSAL), que va generar el rebuig majoritari de 
més de 3.000 ajuntaments de tot Espanya governats per diferents partits polítics que 
representaven uns 17 milions de persones.  
 
Fins ara el Govern del PP ha sigut incapaç de resoldre els problemes que afecten les 
EE.LL, especialment el problema del finançament local, que s’agreuja per la situació 
d'asfíxia econòmica i desapoderament dels ajuntaments.  
 
La culminació del despropòsit ha sigut la Llei 18/2015, de 9 de juliol, que modifica la 
Llei 37/2007, de 16 de novembre, sobre reutilització de la informació del sector públic, 
amb entrada en vigor l'11 de juliol del 2015, en la qual es modifica la disposició 
transitòria setena de la Llei de Racionalització i Sostenibilitat de l'Administració Local 
(LRSAL), que elimina la cobertura legal que permetia als regidors exercir funcions de 
Tresoreria.  
 
Amb això, per tal d’aprofundir en el caos generat, en la incertesa legal i inseguretat 
jurídica i davant del rebuig majoritari de les modificacions esmentades per les entitats 
locals, el Reial Decret Llei 10/2015, d'11 de setembre, pel qual es concedeixen crèdits 
extraordinaris i suplements de crèdit en el pressupost de l'Estat i s'adopten altres 
mesures en matèria d'ocupació pública i d'estímul a l'economia, ha entrat en vigor el 
12 de setembre de 2015, modificant l'apartat 2 de l'article 92 bis de la Llei 7/1985, de 2 
d'abril, Llei Reguladora de les Bases del Règim Local, que modifica les funcions de 
l'escala de funcionaris d'administració local amb habilitació de caràcter nacional de la 
subescala de Secretaria-Intervenció incloent-hi entre les seues funcions les de 
Tresoreria.  
 
La reforma de la disposició transitòria setena, preveia una sèrie de solucions per a 
adoptar de forma transitòria, fins al 31 de desembre del 2016 (excepte pròrroga per la 
corresponent Llei de Pressupostos Generals de l'Estat) o fins que es produïra el 
desplegament reglamentari previst. Açò permetia la possibilitat que funcionaris de 
carrera de la Diputació Provincial o, si no n'hi havia, dels ajuntaments exerciren 
aquesta funció, en els municipis menors de 20.000 habitants.  
 
Una vegada expirat el termini, el 93% dels ajuntaments espanyols tenen ara un 
problema greu motivat per dues realitats, d’una banda no hi ha habilitats nacionals 
suficients per a cobrir totes les places necessàries, perquè ni tan sols s'ha convocat 
l'oferta d'ocupació pública, i de l’altra el cost de la nova plaça pot ofegar la situació 
econòmica de molts ajuntaments, principalment els menors de 5000 habitants, que són 
els més afectats per aquesta mesura.  
 
No hi ha cap precedent, ni en el dret històric espanyol ni en el dret comparat, que 
considere que es pot exercir per una mateixa persona la fiscalització per un costat i el 
maneig i custòdia dels fons públics inclosa la recaptació, per un altre. 
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Amb ambdós decrets en vigor i vista la incompatibilitat entre les funcions de 
Tresoreria, que és un lloc de gestió, i el d'Intervenció, que és de control d'aquesta 
gestió, raó per la qual no poden coincidir en una mateixa persona en cap cas, una 
modificació d'aquestes característiques posa en evidència el desconeixement absolut 
del govern del Partit Popular i com d’allunyats que estan de la realitat dels nostres 
ajuntaments i especialment dels nostres xicotets municipis en què les funcions de 
tresoreria fins ara han estat exercides per regidors tresorers, sistema que s'ha mostrat 
eficaç, eficient i sense cost.  
 
Per això considerem que si volien resoldre un problema concret, en compte de 
resoldre’l en van a crear segurament un altre major. Aquesta reforma que ha plantejat 
el govern del PP no està justificada des de cap perspectiva, ni des de l'econòmica atés 
que suposarà un grandíssim cost que no es determina qui va a suportar-lo, ni des de 
l'agilitat i simplificació de l'administració que dotarà de més complexitat el sistema, ni 
des del respecte a l'autonomia municipal, vulnerant-la de nou de forma gravíssima.  
 
Així mateix aquesta reforma s’aprovà sense el necessari diàleg amb la FEMP, amb 
representants de la mateixa Administració Local i amb els cossos de funcionaris 
implicats, sense previsió quant a la provisió de places, sense quantificació econòmica i 
sense estimacions quant als seus efectes.  
 
A més s'aproven ambdós modificacions incorporant-les a lleis que res tenen a veure 
amb l'objecte de la reforma. Aquesta forma de modificar la normativa és un “autèntic 
empastre” que no fa sinó generar confusió i inseguretat jurídica. En resum, aquestes 
reformes plantejades pel Govern del PP creen un problema on no hi havia, creen una 
importantíssima despesa que tampoc hi havia i generen de forma absurda una 
complexitat administrativa contradictòria. 
 
Per tot el que s’ha exposat anteriorment, proposem al ple els següents: 
 
      ACORDS 
 
1. Adoptar les mesures necessàries per a derogar la modificació de la disposició 
transitòria setena de la Llei de Racionalització i Sostenibilitat de l'Administració Local, 
modificació que elimina la cobertura legal a la prestació de les funcions de tresoreria 
exercida per regidors.  
 
2. Mentre que es produeix aquesta modificació legal, prorrogar la transitorietat 
regulada en la disposició transitòria setena de la Llei de Racionalització i Sostenibilitat 
Local, que ha expirat el 31 de desembre passat, amb la finalitat de permetre una sèrie 
de solucions perquè exercisquen funcions de tresoreria en municipis menors de 
20.000 habitants altres funcionaris del mateix Ajuntament o de la Diputació Provincial 
corresponent.  
 
3. Debatre i consensuar prèviament amb la FEMP i els sectors implicats qualsevol 
modificació substancial de la regulació de les bases de règim local.  
 
4. Acompanyar de les previsions pressupostàries corresponents a qualsevol tipus de 
modificació normativa en què s'establisquen noves obligacions a les entitats locals, de 
manera que aquestes obligacions no suposen una càrrega afegida per a les seues 
hisendes.  



16

 
El Ple de l'Ajuntament, per majoria absoluta de vots a favor, 11 PSOE, 3 Compromís i 
1 Sí se Puede, i el vot en contra 4 PP i 1 Ciudadanos, acorda aprovar la proposta. 
 
DEBAT 
 

Sr. Soler. (Ciutadans) 
 
Hola. Buenas noches a todos. Vamos a ver. Una de las reformas 

introducidas por la Ley de Racionalización y Sostenibilidad de la Administración 
Local, establece que las funciones de Tesorería deberían de ser desempañadas 
siempre por un funcionario con Habilitación Nacional, en concreto un Interventor 
o Tesorero. 

 
Previamente a esta reforma en los municipios de menos de 20.000 

habitantes, estas funciones de Tesorería podían ser desempeñadas por otro 
funcionario del Ayuntamiento, no obstante estos cambios, la Ley de 
racionalización y sostenibilidad de la Administración Local, en su disposición 
Transitorio séptima, preveía un régimen transitorio por el que se mantendría 
vigente la legislación previa en tanto no se aprobasen los nuevos reglamentos de 
desarrollo de la Ley. 

 
Esta disposición transitoria séptima fue sin embargo modificada 

posteriormente pasando a tener la siguiente redacción: “Hasta el 31 de diciembre 
del 2016, salvo prórroga por la correspondiente Ley de Presupuestos Generales del 
Estado, excepcionalmente, cuando las Corporaciones Locales cuya población sea 
inferior a 20.000 habitantes, queda acreditado mediante informe al Pleno la 
imposibilidad de que las funciones de Tesorería y Recaudación sean desempeñadas 
por un funcionario de administración local con Habilitación Nacional, ya sea con 
carácter definitivo, provisional, acumulación o agrupación. Dichas funciones 
podrán ser desarrolladas por funcionarios de carrera de Diputación Provincial o 
entidades equivalentes. 

 
De acuerdo con los previsto en el art. 36 de la Ley 7/1985 del 2 de abril 

o cuando quede acreditado que esto no resulta posible por funcionarios de carrera 
que presten servicios en la Corporación Local. 

 
En ambos casos deberán ser  funcionarios de carrera y actuarán bajo la 

coordinación del funcionarios del grupo A! de las Diputaciones Provinciales o 
entidades equivalentes. 

 
Dado que este año no se han aprobado los presupuestos generales del 

Estado de 2016, esta deposición no se ha prorrogado para el año 2017, con lo que 
para este año los Ayuntamientos de  menos de 20.000 habitantes deberán disponer 
de un Interventor-Tesorero y no podrán delegar estas funciones a otros 
funcionarios  del Ayuntamiento”. 

 
El grupo municipal de Ciudadanos en sí está de acuerdo con esta  reforme 

introducida por la Ley de racionalización y sostenibilidad de la Administración 
Local, pero no está de acuerdo con el planteamiento que hace, en este caso el 
PSOE en la moción que ha presentado. 

 
El motivo de ello es que desde Ciudadanos defendemos que los funcionarios 

de Administración Local con Habilitación Nacional, es decir, Secretario, 
Interventor y Tesorero, son las figuras más independientes, imparciales y más 
capacitadas para garantizar el cumplimiento del principio de legalidad en las 
administraciones locales que supervisan., 

 
Eso incluye la prestación de las funciones de Tesorería para las que, 

dada su importancia no existe ninguna razón que justifique que sean prestados por 
otros funcionarios que no sean aquellos que tienen habilitación Nacional. 

 
Entendemos que la reforma aludida,por tanto avanza en el buen sentido, de 

hecho desde Ciudadanos no solo defendemos la labor prestada por estos 
funcionarios de Administración Local con Habilitación Nacional, sino que además 
hemos presentado una proposición de Ley con reformas dirigidas a reforzar su 
independencia frente a los Ayuntamientos donde prestan sus servicios. 

 
Entre ellas, por ejemplo, que estos funcionarios, Interventores, 

Secretarios etc., sean siempre nombrados por un procedimiento de concurso de 
méritos y nunca por libre designación, como se permite ahora en caso de los 
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municipios de gran población, las Diputaciones Provinciales, Cabildos o Consejos 
Insulares, todo ello con el fin de evitar el nombramiento a dedo y sustituciones 
arbitrarias por pérdidas de confianza como ha sucedido en muchos Ayuntamientos. 

 
En resumen, en Ciudadanos consideramos que la Ley de Racionalización  y 

Sostenibilidad de la Administración Local no es perfecta, que puede y debe de ser 
reformada, pero también que alguna de las reformas que contenían eran necesarias 
y en algunos casos evidentes y la relativa a la eliminación de la cobertura de 
prestación de funciones de Tesorería por parte de Concejales y la obligación de 
su prestación por funcionarios de la Administración Local con Habilitación 
Nacional es una de ellas. 

 
Cuestión distinta son los diferentes problemas de carácter coyuntural a 

los que hace referencia la exposición de motivos de la moción. La escasez de 
funcionarios de Habilitación Nacional por la congelación de las oposiciones 
durante estos años. La falta de recursos de muchos Ayuntamientos sobre todo los 
más pequeños. 

 
Somos plenamente conscientes de tales problemas y creemos que deberían 

adoptarse medidas urgentes para corregirlos, pero un problema, pensamos, no se 
resuelve generando otro, como de hecho en esta moción así parece. Ya está. 

 
Sr. Gavilán. 
 
Sí. Gracias. Estamos de acuerdo con la exposición de motivos que se hace 

en la moción, y ya adelanto que votaremos a favor de la misma. 
 
Además, no sólo no nos quedaríamos en la Disposición Transitoria Séptima, 

sino que consideramos que la propia Ley tiene perjuicios para todos y debería ser 
derogada o modificada. 

 
Creemos que la Ley de Racionalización y Sostenibilidad de la 

Administración Local, supone una perdida de autonomía local ya que se invaden 
competencias municipales y se impone una tutela desproporcionada del gobierno 
central sobre los municipios, marcada por un carácter recentralizador que 
persigue adelgazar el estado social. 

 
Queremos que esta propuesta salga adelante, pero no sólo aquí sino donde 

tiene que salir que es en el Congreso. También vemos positivo como marca la 
moción que antes se debata antes en los Ayuntamiento como en la FEMP pero que el 
resultado no tarde en producirse, ya que sus efectos seguirán dañando a los 
municipios y a sus vecinos de donde debe salir una propuesta fuerte y consensuada 
uniendo a los diferentes Ayuntamientos. Muchas gracias. 

 
Senyor Torres (Compromís) 
 
El PP ha agredit constantment l’autonomia i interessos municipals i la 

seua màxima expressió es troba en la Llei de racionalització i sostenibilitat de 
l’administració local, que ha generat el rebuig majoritari dels ajuntaments i que 
ha motivat diversos recursos davant el Tribunal Constitucional. 

 
El govern del Partit Popular no solament ha sigut incapaç de resoldre els 

problemes que afecten l’administració local, sinó que els ha agreujat amb 
l’asfíxia econòmica i el desempoderamiento de capacitat de gestió i resolució de 
problemes com a administració de proximitat. La Llei de racionalització i 
sostenibilitat de l’administració local posa en evidència el desconeixement 
absolut del govern del PP i com d’allunyats que estan de la realitat dels nostres 
ajuntaments i especialment dels municipis xicotets en els quals les funcions de 
tresoreria (com és el cas que ens ocupa) estan exercides per regidors tresorers, 
sistema que s’ha demostrat com a eficaç, eficient i sense cost. 

 
El govern del PP aprova aquesta reforma amb efectes quasi immediats, 

sense acreditar que les diputacions provincials tenen capacitat automàtica per a 
assumir les funcions imposades per la reforma, sense comptar amb la Federació 
Espanyola de Municipis i Províncies, sense comptar amb els representants de les 
administracions locals, sense comptar amb els cossos de funcionaris implicats ( 
tresorers, secretaris i interventors). 

 
Davant el clam per part de multitud d’ajuntaments afectats per aquesta 

reforma, el Govern d’Espanya va decidir introduir un canvi pel qual es 
concedeixen crèdits extraordinaris i suplements en el pressupost de l’Estat i 
s’adopten altres mitjans en matèria d’ocupació pública i d’estímul a l’economia, 
i és ací quan ve ‘un altre’ problema, el problema pel qual es presenta aquesta 
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moció que nosaltres recolzarem. S’atribueix a la subescala de secretaria-
intervenció les funcions de tresoreria, que deixen de ser exercides per regidors, 
i amb aquests canvis se suprimeix el requisit de la triple signatura –alcalde, 
secretari i regidor-tresorer – per als pagaments de l’Ajuntament, passant a 
requerir-se únicament els d’alcalde i secretari. És a dir, un sistema que fins 
ara funcionava ha patit una descerebrada doble reforma legal en uns mesos per a, 
al final, acabar suprimint un dels controls que existia, la signatura del 
regidor-tresorer.  

 
En resum, la reforma de la qual ara imagine que ens ampliarà contingut i 

informació el senyor Medina, crea un problema on no n’hi havia, crea una despesa 
on no hi havia, genera complexitat administrativa on no hi havia i vulnera una 
vegada més l’autonomia municipal.  

Sr. Sanmartín (PP) 
 
Buenas tardes. Bueno como ha mencionado ya el Sr. Soler, hablando del 

tema de la Ley de Racionalidad y Sostenibilidad, voy a intentar no repetir 
muchas de las cosas que ha comentado él también.  

 
Según la Secretaría de Estado de la Función Pública del Ministerio de 

Economía y hacienda, establece que el no haber entrado en vigor una Ley de 
Presupuestos Generales del Estado, el pasado día uno de enero de 2017 se ha 
producido el  incumplimiento del plazo previsto en la Disposición Transitoria 
Séptima, con lo que en principio cabría considerar que el régimen transitorio 
previsto en la misma ha llegado a su fin. 

 
A fecha actual, tal y como hemos dicho anteriormente, esta disposición 

transitoria no ha podido ser prorrogada ya que se preveía que los presupuestos 
deberían ser aprobados a fecha de 312 de didciembre de 2016, tal y como 
establece la Ley de Racionalización y Sostenibilidad de la Administración 
Local. 

 
Por lo que deberían ser funcionarios de carrera y actuar bajo la 

coordinación de funcionarios del Grupo A! de la Diputaciones provinciales, algo 
que mejor, el Sr. Nofuentes, Diputado provincial, sabe eh… que las funciones 
que la Diputación, que es el Ayuntamiento de Ayuntamientos, que es velar, 
ayudar y asesorar a los municipios pequeños  que no tienen la capacidad de 
autogestionarse, si en estos momentos no pueden realizar el asesoramiento como 
lo estaban haciendo, a través, solo de los Ayuntamientos afectados 
evidentemente. 

 
Según su exposición de motivos pretende  adaptar la  normativa básica en 

materia de administración Local, a las exigencias del artº. 135 de la 
Constitución, y de la Ley que lo desarrolla de estabilidad presupuestaria y 
sostenibilidad financiera, y lo hace mediante la modificación de dos normas 
estatales, la Ley 7/1985 del 2 de abril, Reguladora de las Bases de Régimen 
Local y el Texto Refundido de la Ley Reguladora de las Haciendas Locales. 

 
La sentencia explica que según la doctrina constitucional se atribuye al 

Estado la competencia sobre las bases de régimen local, ampara sin lugar a 
dudas normas básicas tendentes a introducir criterios de racionalidad económica 
en el modelo local español con el fin de cumplir los principios 
constitucionales de eficiencia y eficacia así como la estabilidad 
presupuestaria como norma de la conducta a la que están sujetas las entidades 
locales. 

 
Desde el PP estamos de acuerdo en uno de los pu8ntos, y es que la Ley que 

debe de ser modificada debe de tener presente y que es necesario consultar a 
los diferentes actores sociales, especialmente especializados en esta materia, 
en este caso la FEMP. Nada más. 

 
Sr. Nofuentes. 
 
Bien, pues eludiendo la parte técnica que creo que ha sido 

suficientemente tratada, yo creo que cabría hacer un análisis político, que 
toca, y el análisis que tenemos que hacer es qué supone este ataque, de nuevo, 
a la autonomía local, lo venimos planteando en múltiples ocasiones 1que, cada 
vez que el Sr. Montoro mira a los municipios es para quitarle o tacarle a 
alguna de sus competencias, de las ya pírricas competencias, que tenemos los 
municipios, una de ellas … y lo hemos comentado ya aquí … muchas veces es la 
participación en los tributos del estado, es decir, que no somos capaces de que 
el Sr. Montoro vea que los  municipios prestamos unos servicios por los cuales 
deberíamos de recibir una aportación económica lo suficientemente importante 
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para poder prestarlo. Y aquí lo que hace es lo mismo, es decir, pretende 
asfixiar de nuevo a los Ayuntamientos que, dejando sin efectos, dado que no 
entran  en vigor los presupuestos, dejando sin efecto la posibilidad de que las 
Diputaciónes puedan hacer ese servicio, pero sobre todo dejando sin efecto la 
función de la tesorería. 

 
Pero además, conocen uds, ya se cargo en su momento la posibilidad de 

crear la oferta de empleo pública por lo tanto  dice que elimino la figura que 
venían desempeñando la labor de tesorero … impido que puedan hacer oferta de 
empleo, por lo tanto habilitados nacionales tampoco pueden sacar porque solo 
tienen la tasa de reposición del 10% en algunos casos y el 50 en la caso de la 
Policía, no se permite el incremento de la masa salarial en el capítulo I de 
los presupuestos, no pueden hacer modificaciones presupuestarias con cargo a 
remanentes porque tampoco hay presupuesto, por tanto no pueden gestionar para 
luego poder decirles que la administración local no son buenos gestores, cuando 
realmente son los que estamos gestionando y atendiendo los problemas de la 
mayoría de los vecinos. 

 
Eso es lo que es en el fondo la posición que el gobierno está teniendo 

con las autonomías, pero además esto se ha hecho sin consultar ni con la FEMP, 
ni tampoco con los Ayuntamientos que, como saben,  ha habido rechazo de más de 
3000 Ayuntamientos, que estamos hablando de más de diecisiete millones de 
personas.  

 
Por lo tanto, aquí lo que se plantea tampoco es que legislemos con 

respecto a lo que nosotros pensamos que es lo mejor, que debería de se 
también,. Aquí  lo que se plantea es que se adopten una serie de medidas que 
derogue esa  modificación y, sobre todo, de forma transitoria que se prorrogue 
esa transitoriedad que nos permita a las Diputaciones poder atender a los 
municipios de menos de 20.000 y que se entre a analizar, debatir, consensuar y 
trabajar con la FEMP para que eso, efectivamente se regule, pero efectivamente 
en beneficio de los Ayuntamiento, y esa regulación de las Bases de Régimen 
Local que realmente permitan ir alcanzando cotas de mayor autonomía municipal, 
que creo que, todos los que estamos aquí seguro que nuestros vecinos nos 
eligieron para que, principalmente, defendiésemos nuestros municipio y nuestra 
autonomía, consecuentemente. 

 
Sr. Sanmartín.   
 
Breve. Ehh… desde este grupo municipal, evidentemente, … sí que no 

estamos de acuerdo en que un Concejal tenga que hacer la función de Tesorero, 
partimos de esa base, y luego … me gustaría explicar un poquito todo el ataque 
que hace que el PP ejecuta sobre los Ayuntamientos. 

 
Y le diré que en la Constitución el concepto de autonomía local se define 

en el artº 140, la Constitución garantiza la autonomía de los municpios, estos 
gozan de personalidad jurídica plena, su gobierno y administración corresponden 
a sus respectivos Ayuntamientos integrados por alcaldes y Concejales. Que serán 
elegidos por los vecinos del municipio mediante sufragio universal y los 
Alcaldes serán elegidos por los concejales y vecinos, la Ley regula las 
condiciones en las que procede el régimen de consejo abierto y en la Carta 
Europea por autonomía local se entiende el derecho y la capacidad efectiva de 
las entidades locales de ordenar y gestionar una parte importante de los 
asuntos públicos. En el marco de la Ley bajo su propia responsabilidad y en 
beneficio de sus habitantes. 

 
Y en el punto el derecho se ejerce por  asambleas o consejos integrados 

por miembros elegidos por sufragio y que puedan disponer por órganos ejecutivos 
responsables ante ellos mismos.  

 
Y esta disposición no causará perjuicio al recurso, a las asambleas de 

vecinos, referéndum o cualquier otra forma de participación directa de los 
ciudadanos allí donde lo permita la Ley. Tal y como lo establece la carta 
europea de la autonomía local, que el principio de la autonomía debe estar 
reconocido en la legislación interna en lo posible en la Constitución. 

 
Por estos motivos el PP como grupo político que defiende lo establecido 

en nuestra carta Magna y en el ordenamiento jurídico internacional, nunca 
desarrollará leyes que transgredan cualquiera de los principios establecidos. 
Nada más. Gracias. 

 
Sr. nofuentes. 
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Absolutamente de acuerdo en lo último que ha dicho, nunca debiera nadie 
trasgredir leyes que atenten a cualquier principio, pero tendremos que definir 
es cual es ese principio que defendemos aquí, Sr. Sanmartín, es decir, ¿Cuál es 
el princpio que defiende que los concejales que representamos a los 
ciudadanos?, yo creo que el principio que debemos defender es el conseguir 
conquistar mayor autonomía en aquello de la autogetión, y sobre todo también 
criterio, rigor y sentido común en todo eso, absolutamente de acuerdo, quien lo 
haga bien tendrá su autonomía y recompensa, quien no, pues adelante. 

 
Yo puedo compartir en el fondo de la generación de una regulación el que 

pueda haber en determinados municipios el que la figura del Concejal no tenga 
porqué ser, estoy de acuerdo. Pero hombre, regúlese, no asfixie al municipio 
cerrando la puerta antes de crear una puerta nueva que sea una alternativa más 
rigurosa, más trabajada más consensuada y participativa. 

 
Por tanto, … y luego … estaremos de acuerdo  en que queremos mejorar en 

esa autonomía y estaremos de acuerdo en que queremos conquistar mayor 
participación en los tributos del estado, y estaremos de acuerdo en que los 
problemas que existen  en los municipios no pueden resolverse sin la 
participación de los municipios, estos ha sido una toma de decisiones  hecha 
por el Sr. Montoro sin contar con ningún municipio, y sin ni tan siquiera, y se 
está viendo, analizando el impacto que puede tener sobre los municipios, porque 
la realidad del día a día es que no pueden municipios contratar Tesoreros, 
porque no pueden sacar oferta de empleo público para eso que obliga el Sr. 
Montoro y sabe porque no puede sacar oferta de empleo? Porque el propio Montoro 
impide que se haga!!! Es que es así … esa es la realidad, es decir …, les 
impido que sigan ejerciendo la labor de Tesoreros, a quienes lo hacen, por lo 
tanto tienen que ser Habilitados, pero le impido que saquen ofertas de empleo 
para cubrir plazas de habilitados … porque además le impido que su Capitulo I 
pueda crecer, porque además le impido que aunque se jubilen funcionarios pueda 
ser cubiertos por otros salvo el 10% de esa tasa de reposición. 

 
¿entonces qué está haciendo realmente?, pues está asfixiando a los 

Ayuntamientos y no dándoles una solución, alternativa, financiación que en 
muchos casos es imposible que un municipio de una 100, 200, 1000 o 2000 
habitantes pueda tener un habilitado nacional, porque no lo puede tener en sus 
presupuestos, por tanto no está dando una solución. 

 
No sé si está evitando un problema, pero no da una solución, y, además, 

insisto, siéntense con los Ayuntamientos, con las FEMP que representa a los 
Ayuntamiento, dialoguen  y establezcan un mecanismo de solución a ello , que no 
digo que no pueda solucionarse y mejorarse el tema ,pero hombre, no se lo 
cargue sin tener en cuenta la opinión de los Ayuntamientos. 

 
11.2. PROPOSTA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL CIUDADANOS SOBRE 
LA PLUSVÀLUA MUNICIPAL. 
 
Queda sobre la taula. 
 

DEBATE 
Sr. Soler. 
 
Hola buenas noches a todos de nuevo. Ehhh … quería comentaros desde 

nuestro grupo municipal que presentamos esta moción después de que, como bien 
sabéis todos, el Tribunal Constitucional declarara como inconstitucional los 
artículos 4.1, 4.2ª y 7.4 de la norma foral que regula el impuesto sobre el 
incremento de valor de los terrenos de naturaleza urbana, lo que conocemos como 
Plus Valía. 

 
Estos decretos no han sido declarados de tal forma porque sometían a 

tributación situaciones de inexistencia en incremento de valor. Es decir, que 
obligaba a pagar a nuestros vecinos a pesar de no haber obtenido ningún 
beneficio en la transmisión de viviendas y locales en nuestro municipio. 

 
Es por ello que vemos necesario que el Pleno de este Ayuntamiento arbitre 

con carácter urgente medidas que dentro de las competencias de las 
Administraciones Locales logren que se exija el tributo con arreglo a la 
capacidad real del contribuyente asi como reparar aquellos que hayan hecho 
frente, ya, al gravamen cuando no tenían ninguna obligación. 
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Como ya he dicho anteriormente la normas sabemos y nos consta que solo 
afecta, de momento, en Guipuzcoa, a la espera de otros fallos judiciales. Y 
opinamos que esperar a que se pronuncien el resto de comunidades sería alargar 
el tiempo y formas, por lo cual, yo … les pediría, por favor, a este Pleno … 
que pudiéramos pronunciarnos a favor de ello. Gracias. 

 
Sr. Jaén.(Sí se puede) 
 
Hola. Buenas noches a los vecinos, y gracias por acudir a este Pleno. 
 
En referencia a la moción de ciudadanos sobre la Plus Valía municipal, 

estamos de acuerdo en parte de su exposición. Desde el Grupo Sí se puede 
creemos que la Ordenanza que … municipal que regula esta plus valía tiene 
puntos a mejorar. 

 
Por ejemplo, tenemos unos porcentajes de incremento anual que podrían ser 

más bajos. Actualmente están entre el 3’7 y el 3% pero además tenemos un tipo 
de porcentaje del 26% para calcular la cuota que se paga finalmente sobre este 
impuesto, y nos parece una exageración este porcentaje. Ya que si lo comparamos 
con Ayuntamientos socialistas, en Mislata por ejemplo, ellos pagan un 18%, tan 
sólo un 12% menos que nosotros. Por lo tanto creemos que es un punto que se 
puede mejorar. 

 
Desde Sí se puede trabajaremos en este sentido para mejorar la vida de 

los vecinos de Quart ya que este impuesto perjudica directamente a las personas 
que menos recursos tiene. Que es algo que choca frontalmente con la … ya mítica 
frase del señor Nofuentes , de que pague más los que más tienen … para que 
paguen menos los que más lo necesitan … muchas gracias… 

 
Senyor Torres 
 
Sí. Breument.Tal com estaven comentant els companys de Sí se Puede, 

ajuntaments del nostre entorn com ara Mislata o València, contemplen ja aplicar 
en els seus reglaments d’ordenances municipals bonificacions en la quota de les 
anomenades plusvàlues.  

 
En principi ens sembla interessant la moció que presenta Ciutadans, però 

pensem que es queda coixa. Demanar que es retorne els diners de l’impost, sí és 
de llei, està bé però cal fer un pas més endavant.  

 
Des de Compromís apostem perquè la quota es puga bonificar en funció del 

valor global de l’habitatge amb independència del valor atribuït. 
 
El trenta de setembre, el nostre grup va presentar per registre d’entrada 

una sol·licitud, una proposta en aquest sentit, per tal que s’estudiara, des dels 
departaments tècnics municipals corresponents, la possibilitat de modificar 
l’ordenança reguladora de l’impost per a les transmissions d’habitatges i places 
d’aparcament. En aquell moment, sol·licitàvem que es valorara la possibilitat de 
bonificar l’impost per criteris de renda i del valor cadastral. 

 
Com que no se’ns ha contestat encara i pensem que la nostra proposta de 

llavors guarda estreta relació amb la de Ciutadans, anem a esperar la intervenció 
del senyor Nofuentes a veure en quin sentit ens il·lustra perquè igual és el 
moment d’asseure’ns i plantejar i estudiar de forma més àmplia no solament la 
devolució d’impostos sinó la reforma de l’ordenança que regula el cobrament 
d’aquests, si fora possible. Gràcies. 

 
Sra. Mora. 
 
Eh… a ver … el grupo del PP lo que sí que después de leer la moción y de 

ver los acuerdos que nos presenta Ciudadanos, vamos a solicitar que … que … la 
dejen encima de la mesa … porque consideramos que en estos momentos aún no se 
ha pronunciado lo que es el … el Ministerio igual que la FEMP, también he leído 
… los acuerdos que uds ponen del Plusa Vlía,y el Plus valía no es que se quite 
… se quita … y de hecho somos conocedores que en este Ayuntamiento han llegado 
dos peticiones de … de … se han presentado por el tema de la minusvalía de 
aquellas ventas que se han hecho por un importe menor de los que se escrituró 
en su momento. 

 
Por lo que que sí que consideramos  que es un tema que se puede trabajar, 

hablar y … y … por eso … pedimos el que se pueda dejar. 
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Uds han comentado lo de la sentencia. Efectivamente, conocemos esa 
sentencia y nos parece que es lógica, coherente y normal, el que … se cobre un 
tributo cuando una persona está vendiendo por bajo del coste que en su momento 
se escrituró, pero creo que … decir que en estos momentos sea el Ayuntamiento, 
el equipo de gobierno que ponga todos los medios … ya para poder solventar … 
pues puede haber un caso porque primero si en el presupuesto que aprobaron 
habían unos ingresos y ahora no se cuenta, habrá que hacer una modificación y 
creo que deberíamos de sentarnos y mirarlo entre todos los grupos de esta 
Corporación, como hemos hecho en anteriores ocasiones y como decían los 
compañeros de detrás … de añadir algo o modificar, pues nosotros solicitamos 
que se deje encima de la mesa. 

 
Sr. Nofuentes. 
 
Montoso va a estar contento con ud, cuando hay que poner que lo ponga el 

Ayuntamiento y cuando hay que recortar respalda al Sr. Montoro. Tiene que estar 
contento con uds. 

 
Cuando debería ser lo contrario. Ud es Concejal de este Ayuntamiento, 

defiéndalo, defienda aquello que va en beneficio del pueblo y sobre todo cuando 
lo ataquen.  

 
Pero bueno, yo planteo también, en serio, que lo dejen sobre la mesa, 

entre otras cosas porque todavía tienen que venir procesos que tienen que 
clarificar la situación respecto a esta comunidad, no porque los recursos 
existen, están que podríamos avanzar en ellos, pero yo creo que lo razonable es 
que se quede sobre la mesa … que se quede a espera como se articula el 
procedimiento que la FEMP espero que tendrá que sentarse y trazar una línea de 
trabajo y, efectivamente, el poder entrar en lo que … tanto valencia en Comú 
como Compromís, ha planteado y … que por cierto, lo debatimos en una Comisión, 
cuando ud planteaba la exención de determinadas plus valías, yo, si recuerda 
ud, le dije que de entrada no salvo determinadas posiciones. Es decir  yo no 
estoy de acuerdo en que alguien que reciba un patrimonio desde el punto de 
vista económico muy alto … no tenga que tributar nada y a lo mejor está … 
Aceites Andres por ejemplo … como tampoco estoy de acuerdo que alguien 
personalmente tenga un patrimonio importante y reciba una vivienda de no 
excesiva cuantía y no tenga que aportar … 

 
Por tanto, yo defendí en aquel momento, y ud lo recordará, que defendí al 

menos en nombre de este grujpo que fuese una cuestión muy de renta y patrimonio 
existente en lo que pudiera beneficiarse o no al margen de la legalidad o no. 

 
En cualquier caso, nosotros siempre estaremos abiertos cuando llegan los 

procesos de revisión de tasasy precios públicos a que lo veamos y establezcamos 
aquello que entendamos que es lo mejor y nunca olvidemos una cosa … renunciar a 
ingresos es renunciar a prestar servicios también. Es muy  cómodo decir que 
bajemos los ingresos y que luego preste más servicios … es decir … aquí no 
tenemos que engañarnos … y aquí se puede decir … si uno  quiere prestar 
servicios … tiene que  hacerlo como le digo siempre… que pague más el que más 
tiene para que tenga más el que más lo necesita … 

 
Sra. Presidenta. 
 
Me alegro de que haya ratificado el que se síq eu se había contestado la 

propuesta del 30 de septiembre en una Comisión,. Que no fue una pregunta … fue 
una sugerencia … y había confirmado yo que sí que se había contestado esa 
cuestión … Sr. Soler tiene ud la pelota en su tejado … 

 
Sr. Soler. 
 
No se entiende nada … no enciende la micrófono … 
 
Sra.Presidenta. 
 
Pero se queda sobre la mesa verdad? … en cualquier caso coincido con ud 

en que lo normal es que si los ayuntamientos tenemos una minoración, y es de 
justicia que la gente no pague, que me parece a mí que sí, lo normal es que 
desde el Ministerio de Hacienda se nos compense esa minoración de ingresos que 
vamos a tener, pero … la dejamos sobre la mesa para debatirla … y también para 
adelantgar un poco a ver que dice el Ministerio, la FEMP y que se va a hacer … 
Conforme todos?... 
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11.3 PROPOSTA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL CIUDADANOS, PER A LA 
MODIFICACIÓ DEL DECRET DEL CONSELL PEL QUAL S'ESTABLEIX EL MODEL 
LINGÚÍSTIC EDUCATIU VALENCIÀ I SE’N REGULA L’APLICACIÓ EN ELS 
ENSENYAMENTS NO UNIVERSITARIS. 
 
Vista la proposta presentada per la portaveu del Grup Municipal CIUDADANOS-C'S 
Quart de Poblet, per a la modificació del Decret del Consell, pel qual s'estableix el 
model lingüístic educatiu valencià i se’n regula l’aplicació en els ensenyaments no 
universitàries, que proposa l'adopció dels acords següents: 
 
PRIMER. Instar el Consell perquè en el desplegament reglamentari del decret realitze 
totes les accions oportunes per a garantir que amb l'entrada en vigor del Decret 
9/2017, de 27 de gener, pel qual s'estableix el model lingüístic educatiu valencià i se’n 
regula l’aplicació en els ensenyaments no universitaris no es vulnere la Constitució 
Espanyola ni l'Estatut d'Autonomia de la Comunitat Valenciana. 
 
SEGON. Que el Consell, i en defecte d’aquest, el Ministeri d'Educació, Cultura i 
Esports prenguen les mesures i accions oportunes perquè l'oferta d'anglés i les 
possibilitats de certificació del seu nivell en acabar tant l'ESO com el Batxillerat siguen 
les mateixes independentment del nivell del Programa d'Educació Plurilingüe Dinàmic 
triat per cada centre. 
 
TERCER. Instar el Consell a introduir les modificacions oportunes al present decret, en 
particular en l'article 20, per a garantir que se sotmeta a votació entre les mares i pares 
de cada centre educatiu el nivell lingüístic que desitgen que s'aplique en cada centre 
dels previstos en el Programa d'Educació Plurilingüe Dinàmic. 
 
QUATRE. Comunicar aquests acords al Govern de la Generalitat Valenciana, al 
Govern de l'Estat Espanyol i a totes l'AMPA del nostre municipi. 
 
El Ple de l'Ajuntament, per majoria de vots en contra, 11 PSOE, 3 Compromís i 1 Sí se 
Puede, i el vot a favor de 4 PP i 1 Ciudadanos, acorda rebutjar la proposta. 
 
DEBAT.- 
 

Sra. Presidenta. 
 
Bueno, ya sabéis que no me gusta cortar los tiempos … y que no aplico el 

reglamento, por lo tanto intentemos ser ágiles en los debates … ¿de acuerdo? … 
 
Sr. soler. 
 
No enciende el microfono … no se le oye nada …  
 
Sr. Gavilán  
 
Sí. Gracias. Antes de empezar quería hacerle una aclaración al Srl. 

Nofuentes. Nosotros no tenemos ningún problema … y nos gusta que nos confunda 
con  Valencia en Comú, pero aquí somos Sí se puede Quart … y aunque tengamos 
barba todos  no somos la misma persona … y ahora ya vamos a …  a … a la defensa 
…  

 
Nosotros después de ver la moción nos pusimos a leer el Decreto, y según 

esto se pretende que todos los alumnos logren el dominio de las tres lenguas, 
castellano como lengua de todo el estado, valenciano como lengua oficial de la 
Comuniudad Valencia e Inglés como idioma internacional a estas alturas … 

 
La comunidad Valencian, creemos que ha demostrado a lo largo de la 

historia que es posible  la convivencia entre el Castellano y el valenciano, 
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pero con esta moición creemos que lo que se hace es enfrentar a los hablantes 
de las dos lenguas. 

 
Lo que tendríamos que hacer es fomentar que nuestros alumnos de toda la 

comunidad puedan aprender las dos lenguas oficiales más una extranjera. El 
hecho de tener un territorio con dos lenguas tendría que ser un motivo de 
orgullo, respeto y conservación. Mucho al contrario de lo que se pretende con 
la moción. 

 
Ehh… leyendo la exposición de motivos se llega a decir … a se deja sobre 

la mesa … que … marcar un modelo lingüístico … o sea que el modelo sea a 
propuesta en cada municipio, o que se adapte a cada uno … aquí lo que podríamos 
tener en lo que por ejemplo … llegamos a los municipios de la costa y con la 
historia que tienen y los habitantes actuales … igual tendríamos que tener en 
cuenta, además del inglés, pues el uso del alemán, ruso por ejemplo depende de 
la zona e igual meterlo en el curriculum … pues tampoco es lo más oportuno yu 
además se le puede dar la vuelta a este argumento en zonas donde el uso del 
valenciano sea superior al castellano, con lo cual se pueda llegar a pensar en 
limitar el estudio del castellano. 

 
Y para acabar ya … los acuerdos y … a lo que ha hecho referencia el Sr. 

Soler es … de la inconstitucionalidad del Decreto y creemos que, sinceramente, 
que si tiene algún punto anticonstitucional el lugar para denunciarlo no es 
este, al final es el Tribunal Constitucional si se rige respecto a la 
Constitución o no. Muchas gracias. 

 
Senyor Espinós 
 
Quan un llig el que proposa Ciutadans, allò que més li crida a un 

l’atenció és que vostès anomenen la Constitució del 78 i l’Estatut d’Autonomia 
del 82, però el que més ens sorprèn sobretot, sincerament, és que no se’n 
recorden en absolut de la Llei d’Ús i Ensenyament del Valencià del 83, ni se’n 
recorden, ni l’anomenen, ni els interessa. 

 
Parlen d’imposició en el nou decret, sobretot en les zones 

castellanoparlants; parlem de valencians de primera i de segona, no sé si parlen 
de futbol o lingüísticament, perquè raons i argumentacions amb base científica o 
acadèmica no hi ha cap al llarg de la moció i tanquen la part expositiva de la 
moció dient: «promover entre la ciudadanía la necesidad de que las lenguas 
valenciana y española fuesen percibidas como un patrimonio compartido sin 
excepciones».  

 
Patrimonio compartido..., compartido castellà-valencià..., per favor... 

En quins àmbits d’ús de la llengua podem parlar de bilingüisme? En cap, 
Ciutadans. El bilingüisme és fictici, no hi ha bilingüisme, no hi ha hagut 
bilingüisme i, vostès, ho saben. Majoritàriament al carrer es parla castellà, al 
sistema educatiu castellà, a l’administració es parla castellà i al mitjans de 
comunicació..., que li ho pregunten al PP. 

 
No Ciutadans, no són així les coses, no. Feia falta un nou decret amb  un 

marc de referència europeu, ja que l’últim aprovat va estar el 2012 pel PP sense 
contingut pedagògic i sense acceptació pel sistema educatiu. El nou decret del 
Programa Plurilingüe Dinàmic, Ciutadans, s’ha elaborat a través de les Unitats 
per l’Educació Multilingüe de les universitats d’Alacant, Castelló i València, 
amb la consulta dels agents socials com puguen ser els sindicats docents, 
associacions de directors i directores i les AMPA (Associació de Mares i Pares), 
entre d’altres.  

 
I parlem d’un programa, no de dos com hi havia fins ara: línia en 

castellà i línia en valencià. Programa que ha quedat obsolet i que a més no ha 
donat els resultats desitjats, sobretot perquè el valencià, al carrer, no ha 
tingut continuïtat. Per tant, el nou decret que introdueix el Programa 
Plurilingüe Dinàmic s'estructura en tres nivells: bàsic (I i II), intermedi (I i 
II) i avançat (I i II). Els centres educatius públics i concertats seran els que 
decidiran quin programa lingüístic apliquen (sense imposició) i, d'acord amb ell, 
certificaran, al final de l'escolaritat, un coneixement d'anglès i valencià 
equivalent al del Marc Europeu Comú de Referència (MECR) de llengües. I tenim en 
compte, amb la particularitat que també s’aplica a l’Escola Permanent d’Adults i 
a la Formació Professional, fins ara oblidades en l’ensenyament de llengües, i 
que començarà a aplicar-se a partir del pròxim curs a les aules experimentals de 
2 anys i a segon cicle d'infantil (3, 4 i 5 anys) i la seua implantació serà quan 
arribe al batxillerat, el 2023. Els diferents nivells responen a la necessitat 
d'adaptar els programes lingüístics a les característiques del centre com a punt 
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de partida. No podem parlar del mateix programa plurilingüe a zones 
lingüísticament diferents com Requena o Bocairent, cada centre triarà el nivell 
corresponent a la seua idiosincràsia, a les seues necessitats. El Programa ha 
d’estar avalat per 2/3 del Consell Escolar. Recorde que el Consell Escolar està 
representat per pares i mares, alumnat, personal d’administració, professorat, 
director/a i cap d’estudis i representant de l’Ajuntament, en el nostre cas, 
PSOE. Per tant, no és una imposició, com diuen vostés, de cap de les maneres i 
tampoc vulnera la Constitució ni l’Estatut d’Autonomia. 

 
En total, 675 centres educatius han escollit el nivell avançat I o II 

(54%), 375 centres el nivell intermedi I o II (30%) i 203 el nivell bàsic I o II 
(16%). Quin problema hi ha... 

 
I per últim, dir no al Programa Plurilingüe Dinàmic és tancar portes al 

progrés educatiu dins d’un marc de referència europeu de llengües. 
 
Per tant, Compromís, amb rotunditat, diu NO a la moció de Ciutadans. 
 
En acabar el Batxillerat amb un nivell avançat significarà obtenir 

l'acreditació del B1 d'anglès i el C1 de valencià sense haver de sotmetre's a un 
examen intern. coneixement insuficient de l'anglès i ‘no òptim’ del valencià. 

  
A la província de València, 374 centres han escollit el nivell avançat, 

és a dir, un 55%, i 226 escoles han optat per l'intermedi, un 34%. La resta, 73 
escoles, han optat pel nivell bàsic, un 11% del total. 

 
Pel que fa a la província d'Alacant, 164 centres han triat el nivell 

avançat, és a dir, un 40%. Respecte a l'intermedi, l'han escollit 132 centres 
educatius, el 32%. El nivell bàsic correspon a 119 centres, un 28% del total. 

 
A la província de Castelló, 137 centres han elegit el nivell avançat, un 

83% del total. 17 escoles han optat pel nivell intermedi, un 10% del total, i 11 
centres s'han decantat pel nivell bàsic, un 7% del total. 

 
El conseller d'Educació, Vicent Marzà, ha destacat que «els centres han 

optat entre mantenir els mateixos programes d'ara o avançar i, lliurement, han 
decidit majoritàriament fer passos endavant». 

 
El responsable d'Educació també ha valorat que han estat les comunitats 

educatives, mitjançant els seus consells escolars, «les que han decidit el nivell 
plurilingüe que s'adapta millor al seu context sociolingüístic». 

 
Així les actuals línies en castellà del decret de plurilingüisme del PP 

del 2012 es correspondrien al nivell bàsic 1 –imparteixen tot en castellà menys 
el valencià– o bàsic 2 –si donen en valencià aquesta àrea i Socials o Naturals– o 
Intermedi 1 –si donen Socials i Naturals en valencià–. 

 
Pel que fa a les línies en valencià, aquestes passaran a ser nivell 

avançat 1. En elles s'imparteixen totes les assignatures en la llengua pròpia i 
en castellà aquesta àrea, a més d'una matèria no lingüística. En aquest nivell 
s'ha d'impartir, a partir de cinquè de primària, l'àrea d'Anglès i almenys dues 
assignatures no lingüístiques en aquest idioma, el que suposa més del 30%. 

 
 És per això que només l'alumnat dels centres que aposten pels programes 

amb presència majoritària del valencià, l'avançat 1 i l'avançat 2 –dels quals 
actualment no n'hi ha cap al País Valencià– quan aproven el batxillerat obtindran 
automàticament el certificat del B1 d'Anglès i el C1 de Valencià. 

 
En cadascun dels tres nivells els centres hauran de dedicar almenys una 

hora a la comunicació oral en les tres llengües. 
 
Per tant, Compromís, amb rotunditat, diu no a la moció de Ciutadans. 

Gràcies.  
 

Sra. Santaemilia (PP) 
 
Hola, sí, buenas noches. 
 
Desde este grupo pensamos que estamos delante de un decreto de chantaje 

linguistico del Conseller de Educación quiere imponer en el sistema educativo 
valenciano. 
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Y hay  cierta indignación y preocupación en la comunidad educativa y nos 
parece vergonzoso el trámite seguido por Educación. Una de las normas más 
importantes en educación, pensamos, que se hace por la puerta de atrás, 
chantajeando y vulnerando los derechos de los estudiantes y sus padres. 

 
No se puede gobernar dejando de la lado a una parte importante de la 

población que ha demostrado el rechazo a esta norma. Se ve que al Conseller no le 
tiembla el pulso a la hora de poner en marcha la maquinaria para catalanizar la 
educación. 

 
Razones por las cuales denunciamos el decreto, por ilegal, por vulnerar 

los derechos recogidos en la Constitución y Estatuto de Autonomía, por adoctrinar 
al alumno, por continuar con la misma ruta de independentismo catalán, por 
coaccionar y hacer chantaje a las familias y por las desigualdades que crea entre 
el alumnado. 

 
Pensamos que el Decreto  es un coacción y extorsión también porque da más 

ingles  a cambio de más horas en valenciano. La norma generará graves problemas 
de planificación al establecer seis niveles diferentes sin garantizar la libre 
demanda de las familias-. 

 
Es posible la convivencia entre las dos lenguas oficiales en nuestro 

territorio, tanto que el valenciano y el inglés se pueden potenciar pero sin 
necesidad de penalizar el castellano. 

 
Desde este grupo abogamos por la necesidad de la enseñanza del 

castellano, del valenciano e ingles en igualdad de condiciones. 
 
Defendemos la libertad de los padres a elegir el modelo educativo y la 

lengua en la que quieren estudiar sus hijos. 
 
Apostamos por hacer más comunidad y reforzar el sentimiento de 

pertenencia y valencianía sin exclusiones. 
 
Apoyamos el uso de las dos lenguas cooficiales desde la libertad y sin  

imposiciones ni sectarismos. 
 
Queremos mantener la propia idiosincrasia, nuestra propia cultura, 

nuestra propia historia e identidad. Gracias 
Sra. Mora. (PSOE) 
 
Si. Buenas noches. Bueno … no podemos estar más en desacuerdo el PSOE con 

la moción presentada por el grupo Ciudadanos, porque consideramos que este 
decreto nace, sobre todo, con una finalidad y es la de corregir los 
desequilibrios de competencia del uso del valenciano en el conjunto de la 
población escolarizada, y también de la falta de dominio efectivo del inglés que 
todos sabemos que tenemos como lengua de comunicación internacional. 

 
Además, sabemos que los anteriores decretos han fracasado y, aquellos que 

nos dedicamos a la docencia lo sabemos perfectamente porque no daban respuesta a 
las necesidades de la sociedad y porque partían de una falsa premisa, que era la 
de equiparar el castellano y valenciano en el uso social, cosa que, obviamente la 
realidad no era esa. 

 
Consideramos que es el mejor modelo que se podía implantar y lo 

consideramos por ocho razones. 
 
Una, porque es un modelo democrático y plural, porque son los centros 

educativos los que eligen en todo momento el modelo lingüístico más acorde tanto 
a su alumnado como a su realidad sociolingüística, podrán escoger con arreglo a 
tres niveles, como saben, el básico, el intermedio y el avanzado y las 
diferencias simplemente es la distribución de las horas vehiculares en las tres 
lenguas. 

 
Además la elección se ha dejado en manos de los profesionales, de los 

docentes del mundo de la educación. Pero no olvidemos que es el Consejo Escolar 
el que ratifica el modelo de cada centro, y el Consejo escolar todos sabemos que 
está compuesto por todos los agentes educativos que participan en el proceso de 
enseñanza, entre ellos los padres y las madres, y tampoco olvidemos que los 
padres y madres tenemos la libertad de elección a la hora de escoger un centro y 
podemos tener en cuenta el modelo linguistico, obviamente, que tiene cada uno. 
Nadie nos impone nada. Es decir es un modelo ue es democrático y plural. 
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Me parece además una barbaridad decir, Sr. Soler, que vulnera la 
Constitución. Para nada. 

 
Dos, el decreto aupa y fomenta el acceso a una educación de calidad. No 

hay alumnos de primera ni segunda, ya que todos los del mismo centro tienen el 
mismo modelo lingüístico. No como el antiguo, donde sí que se creaban guetos Sr. 
Soler, dos líneas, la de castellano y la de valenciano, y desgraciadamente la de 
castellano solía ser una línea que escogían el alumnado emigrante, sobre todo el 
procedente de otros países, el alumnado de etnia gitana y de menos recursos 
económicos y ahí sí que se realizaban guetos. Con este decreto se elimina esto. 
Todo el mundo tiene el mismo modelo linguistico. 

 
Tres, habrá diferentes certificados de nivel linguistico, nuestros 

alumnos al igual aue la Junta Qualificadora, y escuelas oficiales, al acabar cada 
etapa educativa podrá tener un certificado lingüístico. Una oportunidad que ahora 
no se da. 

 
Cuatro. Este decreto, además, apuesta por la formación del profesorado. 

Es el profesorado el que tiene que estar preparado para asumir este modelo y, 
este decreto plurilinguista lo contempla. Se van a crear más plazas en las 
escuelas oficiales. Se van a crear más ofertas de cursos del servicio de 
formación del profesorado y dentro de los propios centros se va a impartir 
formación a cada profesor del centro educativo. 

 
Cinco. Fomenta la calidad educativa. Está garantizado el conocimiento de 

las tres lenguas. Le aseguro que no habrá ningún niño que no acabe hablando 
castellano cuando acabe la enseñanza obligatoria, porque son las lenguas 
mayoritarias las que nunca están en peligro. Son la minoritarias las que se deben 
potenciar y apoyar. 

 
Seis. Respeta la función de la lengua.  La lengua consideramos que no 

debe de ser nunca un arma para enfrentar sino una herramienta para unir y 
aprender. Los niños desde pequeños no tiene prejuicios contra ninguna lengua sino 
es que alguien se lo inculca. 

 
Siete. No desaparece la exención del valenciano. En ningún momento se ha 

planteado en el Decreto, ya que tenemos como bien ha dicho el señor Espinós, una 
Lli d’us y ensenyament del valencià que deja claras las castellano parlantes. 

 
Ocho. Es un programa dinámico. Permite que tanto el claustro como el 

consejo escolar decidan año tras año continuar con el mismo modelo o cambiar otro 
porque su realidad sociolingüística, o se realidad con el alumnado haya cambiado. 
Es un modelo en constante cambio y dinámico.  

 
Yo creo que le he dado ocho razones de peso para defender el decreto de 

plurilingüismo que el gobierno valenciano ha realizado, pactado y aprobado. 
 
Sr. Soler  
 
Vamos a ver. Yo quería comentar lo siguiente. Y es que en su momento, mi 

compañero, el Sr. Onofre Espinós defendió aquí que un modelo trilingüe  que se 
presente equitativamente, es decir, con un 33% de asignaturas en cada una de las 
tres idiomas sería un autentico fracaso, eso está en el Acta dicho por ud. Vale. 

 
Fracaso total. Literalmente es lo que dijo. En cambio ahora han hecho un 

decreto en el que hay un plan intermedio en el que prácticamente se pone ese 33% 
en práctica, por lo tanto pienso que es donde dije digo ahora digo Diego. 

 
Un fracaso total al que se han sumado, por cierto, el 55% de los centros 

docentes, quiero decir, antes era un fracaso y ahora no lo es. No sé las razones 
… pero bueno ahí está y está el Acta. 

 
También comentó que había que adaptar el Decreto que se aprobara a la 

zona donde se encontrara cada centro que, obviamente no era el mismo plan en una 
zona castellano parlante ue en una valenciano parlante, que eso era lógico. 

 
Y así ha sido. Lo que se le olvidó comentar al Sr. Espinós era la que la 

zona valenciano parlante, por el único hecho de ser valenciano parlante iba a 
tener más privilegios que los otros centros.  Y me explico. Teniendo las mismas 
asignaturas en ingles en el nivel intermedio que en el avanzado, si tú estás en 
el avanzado tienes el B1 si no, no lo tienes, en el intermedio tienes el B2, no 
consigues el B1 si no pasas al avanzado, teniendo las mismas asignaturas en 
inglés. ¡¡Ese es el punto!! No es que yo esté en contra de las horas de más 
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valenciano, al contrario me parece fantástico. Pero aquí la historia es la 
siguiente…. Si los niños no cogen el nivel avanzado no tienen el B1, no, le dan 
de antes, porque?, porque está  en el intermedio …¡¡y tienen las mismas horas 
lectivas en inglés!!!, … entonces, esa es la clave y no miremos y no enrollemos … 
no … no … no … si yo no digo eso … a ver si me explico… 

 
Yo lo que digo es porqué los hijos de unas personas que no tienen un 

poder económico para llevar a sus hijos a una academia a estudiar inglés más 
horas, resulta que para sacar un B1 que hoy en día es esencial para cualquier 
cosa tienen que ir al avanzado. Pues yo pienso que no es justo. 

 
Estamos hablando de cosas justa y equitativas, aquí no … ninguno se está 

enfrentando al valenciano … si a mí me parece maravilloso que todos hablen el 
valenciano … y mis hijos los primeros, pero si no es eso lo que digo … el debate 
no es ése … el debate es porque unos nivel medio con las mismas horas de inglés 
no pueden tener el B1 y los otros sí, ¿por qué? … eso si que querría que después 
me contestarais … 

 
Y después … un momento por favor, sólo un poco … recuerdo que también la 

última vez, al Sr. Nofuentes … en el debate del modelo lingüístico votaron  en 
contra de la moción que propusimos … porque fomentábamos el ingles como tercera 
lengua de ese trilinguismo que nosotros aportamos dentro de la apertura de 
idiomas … además eso esta también en Acta y ahora nos encontramos que en un 
Decreto apoyado por el PSOE que fija ese mismo inglés como tercer idioma … a lo 
mejor era por una cosa partidista por votar en contra de lo que, de alguna manera 
se planteaba desde Consellería y demás … o por lo que se pensaba … esto es una 
cosa mía …  

 
Por lo tanto si antes no ahora porqué?... que es lo que ha pasado en ese 

intervalo … ya está con esto he acabado. Gracias. 
 
Sr. Gavilán 
 
Muy breve. Eh… sin duda esta moción, por encima … creemos … y lo hemos 

estado hablando … por encima de la preocupación de la educación de los niños … 
nos parece un tema totalmente político … ehhh..  en ningún momento, por ejemplo, 
o sea …  en ningún momento … mmm… se ha comentado de qué asignaturas …  que 
aparte de valenciano, inglés, catellano … nadie se ha preocupado … comentado 
porqué la filosofía … que también me preocupa … no se da ahora en la misma 
cantidad de horas que se daba antes … ¿qué pasa que la filosofía es menos 
importantes? … pues para nosotros no por ejemplo … y lo que al final … eh… se 
comenta en el decreto no es imponer el valenciano fuera de las aulas … sino 
buscar y fomentar una lengua que el PP ha tratado de invisibilizar durante 20 
años … se llama al fin y al cabo normalización, es la única manera de recuperar 
la vitalidad y visibilidad de las lenguas minoritarias para evitar su 
desaparición y la catástrofe cultura que dicha perdida conlleva. 

 
Sr. Espinós.  
 
Gràcies. 
Molt bé. Quan estem parlant d’un sistema trilingüe, plurilingüe, d’un 

33%, dividit entre tres àrees, tres matèries, tres assignatures no és que ho diga 
jo, ho diuen filòlegs…, sí que parlem, indiscutiblement d’eixe repartiment, 
probablement, d’un 100%, no ho sé, d’un 95% de fracàs. 

 
Parlar de plurilingüisme, que estem parlant de plurilingüisme dinàmic, no 

ho és de cap de les maneres de parlar d’un 33% de castellà, d’un 33% d’anglés ni 
d’un 33% de valencià… de cap de les maneres. 

 
La funció d’adaptar eixe tipus de plurilingüisme dintre d’un centre està 

en funció de les necessitats del centre i de les funcions de les zones 
geogràfiques de la parla del centre. No de cap altra cosa. 

 
Per tant, en cap moment s’aplicarà ni un 33, ni un 33, ni un 33 en cap 

dels centres, seguríssim, de cap de les maneres. 
 
I, evidentment, em sorprén moltíssim el que dius, Xavier, des del punt de 

vista que la implantació d’un model, siga el bàsic, l’intermedi o l’avançat és un 
model i, torne a repetir, que l’ha de determinar el Consell Escolar no cap altra 
persona. Després tindrà el vistiplau per part de la Conselleria, no va a ser una 
imposició i a través del nivell que puguen o el model que puguen adaptar al 
centre tindran després la seua certificació.  
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Es a dir, tu no pots adaptar un centre avançat a Requena perquè no té cap 

sentit, hauràs d’adaptar probablement un nivell bàsic i, a poc a poc, eixe 
programa anirà a més, indiscutiblement. A més a més eixe programa tindrà el seu 
suport amb el seus assessors lingüístics corresponents en cada zona. I eixe 
programa tindrà el seu professor que s’ha de preparar i s’ha d’adaptar amb un 
nivell B2 per a fer les classes d’anglés, com puga ser Geografia, Història 
Filosofia o qualsevol altra . 

 
Però de cap de les maneres, i me ratifique i corrobore en el 33% que vaig 

dir. No estem parlant d’un plurilingüe dinàmic del 33%, de cap de les maneres. I 
evidentment, jo crec que el problema no és el sistema plurilingüe, el problema és 
la recuperació del valencià, que probablement fa falta, perquè és una llengua 
minoritzada i minoritària. És minoritària perquè la parla poca gent i 
mininoritzada perquè no arriba als àmbits d’ús, com sí que arriba el castellà, ni 
al científic i acadèmic, ni al jurídic i administratiu, ni al periodístic, ni al 
col·loquial, de cap de les maneres. I crec que ja va sent hora que si el castellà 
és la llengua A, per dir-ho d’alguna manera, i el valencià la llengua B, de 
recuperar un poc eixa entitat del valencià; i quan un fill o una filla acabe el 
sistema educatiu dominarà les tres llengües. De moment això no passa.  

 
Hi ha un cosa que tècnicament es diu diglòssia. La diglòssia és quan una 

llengua A, que és el castellà, ocupa tots els àmbits d’ús, mentres que el 
valencià no ocupa absolutament res. 

 
Jo crec que ja toca eixa recuperació del valencià, encara que siga que 

arribe també a gent del carrer. I tu ho has dit que, en l’Estatut d’Autonomia i 
en la Constitució diu que ningú siga discriminat per la seua llengua. A vore si 
és de veres. A vore perquè la moció està en castellà, entre altres coses. 

 
I evidentment vote NO perquè ni en la Constitució, ni en l’Estatut 

d’Autonomia són les raons que justifiqueu, ni raons de base, ni lingüístiques, ni 
acadèmiques, de cap de les maneres. Gràcies. 

 
Sra. Santaemilia  
 
Sí, brevemente. A ver. Este grupo se reitera en lo expuesto 

anteriormente, y ya que estamos dando fundamentos a las comarcas de los 
castellano parlantes, no tenemos que dejar de lado a esa gente que discriminamos 
sustancialmente con ese decreto, como puede ser al Alto Palancia, los Serranos, 
el Rincón de Ademuz, etc… volvemos a decir, que nosotros lo que pensamos es que 
con este decreto se pretende implantar un sectarismo y crear una segmentación 
entre los centros y los alumnos y eliminar la autonomía de cada uno de ellos. 

 
Vemos que hay demasiado política en las aulas, vemos que hay 

discriminación, vemos que hay falta de planificación, y vemos que hay 
radicalismo. 

 
Nosotros estamos a favor del valenciano, claro que sí, queremos 

plurilingüismo,  claro que sí, pero sin renunciar  a los principios básicos, que 
son la legalidad y la libertad en todo momento. Ya está. Gracias. 

 
Sra. Mora. 
 
Entiendo Sr. Soler que el modus operandi que ha llevado su grupo y el PP 

a lo largo de todos los Ayuntamiento ha sido el presentar esta moción en contra 
del Decreto, pero yo creo que, por lo poco que lo conozco que personalmente no 
está tan alejado de nuestra posición, creo que, personalmente está más a favor 
del Decreto que en contra. 

 
Creo que este decreto está basado en los modelos educativos pioneros de 

europa, como es Finlandia y de las indicaciones de la Universidad de Cambridge, 
no se trata de aprender en diferentes lenguas, sino de aprender a través de esas 
lenguas. Es decir, que la lengua sea una herramienta para el aprendizaje y que 
sea  lo más natural para nuestros niños.  

 
11.4. PROPOSTA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL SI SE PUEDE, SOBRE 
DESFIBRIL·LADOR EXTERN SEMIAUTOMÀTIC (DESA). 
 
Queda sobre la taula. 
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DEBAT 
 

Sr. Soler. 
 
Muy corto. En relación con la moción que han presentado los compañeros de 

Sí se puede opinamos lo siguiente, que es, respecto a la colocación de los 
desfibriladores externos semi automáticos creemos necesario que se haga necesario 
corrección en el punto tres. El cual  indica que se realice la formación 
necesaria destinada al personal municipal que lo desee, dejando sin especificar 
ningún tipo de obligatoriedad formativa. 

 
Sin embargo en el artº 3 del Decreto 270/2007 podemos comprobar que 

podrán ser autorizadas para el uso de desfibriladores externos semi automáticos 
todas aquellas personas que hayan superado la formación inicial y tengan 
actualizados sus conocimientos mediante la correspondiente formación continuada. 

 
Por tanto, entendemos que, en este apartado de la moción debería 

reflejarse la obligatoriedad de la formación para utilizar este tipo de aparatos 
ya que el uso indebido de los mismos puede suponer consecuencias muy graves. 

 
Dicho esto entendemos que en el apartado tres debería quedar redactado de 

la siguiente manera, y por ello proponemos una enmienda y es la siguiente: “Que 
se realice la formación necesaria destinada  al personal municipal que pueda o 
tenga que estar en contacto con los desfibriladores externos semi automáticos, 
DESA, como así lo refleja el artº 3 del Decreto 220/2007 del 2 de noviembre, del 
Consell, por el que se regula la utilización de desfibriladores semiautomáticos 
externos por personal no médico, que esta formación  se haga de acuerdo con los 
preceptos que marcan los artº 4, 5 y 6 de la normativa mencionada. Ya he acabado. 

 
Sra. Presidenta. 
 
Planteas una enmienda y después supongo que … ¿Sergio? 
 
Sr. Gavilán 
 
Empiezo con la exposición de motivos. (Lee íntegramente) 
 
Y ahora, refiriéndome a la enmienda que nos ha hecho el Sr. Soler, 

simplemente el punto está referido, de la manera que está referido por no exigir 
una obligatoriedad al funcionario que tenga que hacer esa formación. Nosotros la 
propuesta es que quien lo desee por las circunstancias en que está trabajando 
sobre todo refiriéndonos a la policía local, que es la que prioritariamente es la 
que se va a encontrar con estos casos, o entendemos nosotros también que, por 
ejemplo el personal que está … el personal subalterno que está en las entradas de 
los centros deportivos o lugares con mayores afluencia son lo que tienen que 
hacerlo, pero en ningún momento, y por eso lo hemos puesto así, de forma 
obligada, sino simplemente quien desee hacerlo, aunque sí haciendo hincapié en la 
policía local. Que deberían tenerlo todos.  
 

Senyor Torres 
 
Són cada vegada més els ajuntaments que han apostat per disposar 

d'instal·lacions municipals cardio-protegides i les han dotat d’estos aparells 
desfibril·ladors, oferint la formació oportuna per al seu ús adequat. 

 
És també coneguda per tots i totes que a Quart de Poblet hi ha una gran 

afició esportiva que es pot veure en la quantitat de clubs esportius existents 
 
Entenem que la moció dels companys de Sí se Puede Quart arriba a temps de 

fer un esforç per a dotar de desfibril·ladors totes les instal·lacions 
municipals, i no solament per a les esportives: és molt oportú també que 
s'incloguen els edificis municipals amb major ús i assistència de gent. 

 
D'altra banda aprofitem i ens permetem demanar que s'incorpore a aquesta 

moció la possibilitat de formalitzar convenis amb altres entitats, públiques o 
privades, a través de les quals la formació sobre primers auxilis rcp, el 
protocol d'actuació i, sobretot, l'adquisició dels desfibril·ladors no suposen un 
esforç econòmic per al nostre Ajuntament. 

 
Sra. Mora. 
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Sí, yo creo que se ha explicado muy detalladamente por parte de Sí se 
puede, el significado y que es lo que proporcionan los desfibriladores y esa 
rápida reacción que permite en pocos minutos reanimar a una persona que esté 
sufriendo un paro cardiaco. 

 
Nosotros, después de leer la moción sí que … en el punto tres, uds decían 

que no que haya una obligatoriedad. Es un tema preocupante. Es un tema que el 
personal que esté al cargo de un desfibrilador tiene que tener una formación. 

 
Yo estoy totalmente de acuerdo en que la Policía local esté con esa 

formación y que sí que tenga ese protocolo, pero al mismo tiempo  todas las 
personas que están en espacios donde hay una concurrencia importante de personas 
deben de estar también preparados. 

 
Como también han comentado los compañeros de Compromís hay varios 

compañeros de la provincia de Valencia que a través de sus presupuestos 
municipales están ofreciendo ese servicio. Un servicio que puede ser… estamos 
hablando de que se pueden salvar vidas. Por lo tanto yo creo que nadie puede 
poner en duda la importancia de tener o no estos servicios en nuestro municipio y 
más donde hay tanto deportista y la gente es tan participativa en  acudir a actos 
de gran concurrencia. 

 
Nosotros, además, sí que vamos a hacer una enmienda a que sea la 

Diputación Provincial la que asuma el gasto de esos desfibriladores, y lo digo 
porque fue una lástima, y ya estarían colocados todos, en la provincia, y fue una 
lástima que el actual equipo de gobierno quitase los desfibriladores para ese 
dinero que estaba dirigido a los municipios y formación de las personas y se 
destinase al señor Marzá, para Educación. 

 
Por lo tanto la enmienda que presenta el PP es que se solicite, porque 

además se puede solicitar, porque así se ha dicho  en la Diputación, existen 
partidas dentro del área social, para deportes, que pueden pedir el equipamiento 
deportivo para que se instalen los desfibriladores en los centros deportivos y 
para su formación. 

 
Por lo tanto, desde aquí, presentamos esa enmienda además rogamos al 

equipo de gobierno que haga esa solicitud y que, bueno, las arcas municipales 
ahora no podemos gastarnos ese dinero, y sí podemos  gastarlo lo hacemos en otra 
cosa, que sea subvencionable y sino que sea de las arcas municipales. 

 
Sr. Medina. 
 
Buenas noches a todos. Bueno creo que el sentir general es el mismo, creo 

que es bueno apostar por la instalación de estos aparatos, desfibriladores, en 
instalaciones municipales, y de hecho el Ayuntamiento de Quart fue uno de los 
primeros, y pionero, que instalaron y que tiene instalado en estos momentos hay 
en pabellón piscina cubierta uno, y otro en el pabellón del Barrio del Cristo, 
donde además se procedió a la formación de los técnicos y personal subalterno que 
está en las instalaciones, hay 20 personas formadas, y pasan los protocolos 
continuamente.  

 
Quiero decir, hay una gran apuesta.  También comentar que hay una gran 

apuesta por el gobierno valenciano, creo que lo desconocéis y que por eso habéis 
traído la moción a esta mesa … y … por lo general … pero está en exposición 
pública, concreta, en la cual regula y que hasta fecha de hoy a estado en 
exposición y hoy acababan las alegaciones a lo que es una ley que … bueno el 
proyecto Decreto del Consell por el que regula la instalación de desfibriladores 
externo automáticos en el ámbito de la comunidad valenciana, entonces sí que hay 
una apuesta por la regulación de este gobierno y además para que potencie la 
instalación en edificios públicos, velando por un protocolo  y formación, porque 
en la actualidad, además, está no está regulado y está al desamparo del personal 
que de alguna forma, no sanitario, está desarrollando esta actividad o está 
formada, porque también creo que lo desconocéis y por eso habéis hecho 
alegaciones en vuestra moción y algún otro grupo, como ciudadanos, el decreto 
220/2007 de 2 de noviembre, está derogado, es decir, estáis haciendo … creo que 
de alguna forma no lo habéis planteado de una forma adecuada, está derogado con 
el Decreto 157/2014 de 3 de octubre, porque de alguna forma el Decreto 365/2009 
de 20 de marzo, decía de la falt de regulación y de cobertura y competencias 
estipuladas al personal que se dedicaba y que podía hacer suo, como la necesidad 
de formación y articular qué tipo de instalaciones  sería obligados. 

 
Entonces, ese decreto en el cual se fundamenta la moción y alguna moción 

como la de ciudadanos, pues está derogado y no da lugar. Yo lo que plantearía es 
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retirar la moción, por esa circunstancias, no hay un mal planteamiento de la 
propia moción. Ver que además hay una ley y que hay un compromiso, hoy mismo 
hemos estado hablando, con los responsables de la Consellería de Sanidad en el 
cual nos han dicho que antes del verano este Decreto Ley va a estar aprobado, 
donde se va a regular específicamente, donde van a apostar por la formación y 
donde incluso, quieren introducirlos en las aulas, formación desde la ESO. 
Preparando para poder usar este tipo de instalaciones y preveer la posibilidad de 
subvencionar la instalación de este tipo de unidades de emergencia. 

 
Por lo tanto, yo creo  que … bueno mi propuesta es que lo dejéis sobre la 

mesa. Puesto que está la Ley, deciros que está mal planteada puesto que da lugar 
a una equivocación en el momento que se mencionan unos decretos que están 
derogados, totalmente, y precisamente hay una iniciativa de la Generalitat que 
está la Ley , que yo la tengo impresa. 

 
Y finalmente, mi propuesta es que se deje sobre la mesa. 
 
Sr. Gavilán. 
 
Conocía la Ley de 2014, yo pensaba que no la derogaba, seguramente la 

derogue, tú lo sabrás mejor. Obviamente también sabíamos … 
 
Sra. Presidenta. 
 
… lo sabemos porque lo hemos preguntado … no por nada más… 
 
 Sr. Gavilán. 
 
Vamos a ver, realmente la Ley de 2014 en los términos en los que yo 

señalo de la articulación del 220, no se … no ha… no hay … … realmente no hay… no 
hay diferencia eh..l. significativa … la única forma … lo único es que la segunda 
Ley lo que hace es articularlo más a fondo … pero no  … no es contradictoria ni 
mucho menos … 

 
Sra. Presidenta. 
 
Bueno … de todas formas centrando un poco el debate, lo que planteaba 

Juan Medina es que dado que, voy a interpretar … o hacer un resumen … dado que 
existe una legislación en este momento en marcha, un compromiso de la Consellería 
de Sanidad de que antes del verano se saque este Decreto Ley en vigor y que va a 
regular todas aquellas enmiendas y dudas que han surgido en el debate, y que yo 
creo que son bastante coincidentes, creo que no tiene mucho sentido, esto ya es 
una cuestión personal que aprobemos algo que va a ser regulado dentro de dos 
meses y que está en ese proceso, o sea que yo creo que la petición del grupo 
socialista me resulta bastante coherente en ese sentido.  

 
Nos vamos a meter a hacer unos planes y situaciones que en un plazo de 

tres o cuatro meses vamos a tener una regulación oficial de la cuestión. 
 
Y luego, a título informativo, simplemente, por una cuestión científica, 

que sepamos que el 75% del éxito, cuando se produce una fibrilación auricular, o 
un previo paro cardiaco, científicamente demostrado, no son los DESA, es la 
reanimación cardiopulmonar básica, es decir la que se hace con el boca a boca o 
masaje cardiaco, lo digo porque al final el 75% no va a depender del 
desfibrilador y además es un aparatito complicado de utilizar, a lo mejor salvar 
la vida a alguien se la salvas, pero matar a algún otro puede que también si no 
se hace bien, pero bueno …  

 
Pero simplemente era comentar que el 75% es sobre todo … lo digo porque 

es muy importante el tema de la formación de esto que es una  de las cuestiones 
que lleva el Decreto este que ha comentado Juan que van a sacar. Van a introducir 
la ESO para que todos los alumnos sepan hacer una reanimación cardio pulmonar. 

 
En cualquier caso, lo dejamos sobre la mesa a expensas que salga el 

Decreto y acogernos de una forma clara y no hacer trabajo en balde. ¿os parece 
bien Sergio? 

 
Sr. Gavilán.  
 
La vamos a dejar sobre la mesa, posiblemente para presentarla actualizada 

… porque pensamos que  es oportuno… Creemos que es oportuno que al menos que sí 
que se inicie porque el primer punto es independiente de la legislación que se 
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vaya a hacer  esté hecha y que básicamente de lugar y hacer el proceso 
participativo para evaluar que lugares … 

 
Sra. Presidenta. 
 
Vamos a ver, … tendremos que evaluar los lugares … y ya me voy a meter en 

berenjenal … cuando sepamos qué es lo que dice la legislación donde hay que  
aplicarlo? O lo evaluamos y luego que dicen en otro sitio …? … vamos a ver, si 
queréis que trabajemos  en balde, pues alguno lo puede hacer … pero desde luego 
esta Alcaldía no quiere trabajar en balde. Si va a haber un Decreto de expertos 
de la Consellería que nos va a decir en el Polideportivo, Policía, Farmacias, 
colegios de más de 1500 ahí obligatorio, pues bueno, que lo digan, porque lo 
vamos a evaluar que no somos expertas? Si hay gente experta que lo está haciendo 
… yo … vamos a ver, pero no tiene mucho sentido …  

 
Por eso os propongo que lo dejemos encima de la mesa, y oye … si no se 

vota y ya está … 
 
Sr. Gavilán. 
 
Lo dejamos sobre la mesa … 
 
Sra. Presidenta. 
 
La siguiente es del PP, referente a la gestión  de residuos en el núcleo 

urbano de Quart. 

 
11.5. PROPOSTA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL PARTIT POPULAR, 
REFERENT A LA GESTIÓ DE RESIDUS EN EL NUCLI  URBÀ DE QUART DE 
POBLET. 
 
Vista la proposta presentada per la portaveu del Grup Municipal PP referent a la gestió 
de residus en el nucli urbà de Quart de Poblet, que proposa l'adopció dels acords 
següents: 
 
1. Realitzar un projecte global amb l'objecte de canviar els contenidors d'ubicació i fins 
i tot soterrar-los en tota la població. 
 
2. Estudiar la ubicació de punts de recollida de residus especials i instar la Diputació 
de València a instal·lar un Ecoparc Mòbil. 
 
3. Complir i fer complir la Llei 22/2011, de 28 de juliol, de residus i sòls contaminats. 
 
El Ple de l'Ajuntament, per majoria de vots en contra, 11 PSOE, 3 Compromís i 1 Sí se 
Puede, i el vot a favor de 4 PP i 1 Ciudadanos, acorda rebutjar la proposta. 
 
DEBAT.- 
 

sr. Soler. 
 
Muy bien. Nosotros pensamos que todo lo que sea otra cosa que se dar 

soluciones a problemas como son la generación de residuos, estamos totalmente de 
acuerdo. 

 
Entonces todo lo que habíamos dicho, incluso en otros plenos diremos que 

estamos de acuerdo y en este también. 
 
Por lo tanto, desde nuestro grupo estamos a favor de esta moción. 
 
Sr. Jaén. (Sí se puede) 
 
Buenas noches de nuevo. Desde el grupo municipal Sí se puede compartimos 

la problemática que expone el PP, pero no creemos que las soluciones que proponen 
sean unas soluciones reales al problema. 
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Viendo los acuerdos en el punto 1, realizar un proyecto global con el 
objeto de cambiar los contenedores de ubicación e incluso enterrarlos en toda la 
población, ehh … creemos o consideramos que el soterramiento de los contenedores 
no es una solución vistos los problemas que están generando los que están en 
funcionamiento a día de hoy, tanto por el ruido como por … tanto por el ruido que 
generan los camiones como por la acumulación de basura que se genera fuera. Quizá 
es también falta de concienciación a nivel ciudadano … por horarios, … por no 
saber usarlos … 

 
 y también además sabemos que se está realizando un proyecto de cambio de 

camiones y contenedores … más silenciosos, entonces, referente a todos  estudiar 
la ubicación de los puntos  de recogida de residuos especiales, e instar a 
Diputación a la instalación de un ecoparque móvil. 

 
A día de hoy contamos con un camión que pasa los jueves a recoger el 

mobiliario y los enseres … por la localidad y  tampoco creemos que sea necesario 
instalar un ecoparque móvil ya que se pueden llevar estos residuos al almacén 
municipal y este se encarga de su gestión. 

 
Senyor Torres 
 
No em queda clar, amb el plantejament de la moció, què pretén aconseguir 

el PP. 
 
Si llisc l'exposició de motius fan vostés un plantejament relacionat amb 

els contenidors, amb la recollida de residus sòlids dins de la població. Parlen 
vostés de la seua ubicació, de la seua recollida..., incorporen vostés una mica 
de legislació sobre els deures dels ajuntaments o les ‘diputacions forals’…–
tinguen cuidado amb el corta i pega, justifiquen espais, canvien i unifiquen els 
tipus de lletres perquè després passa el que passa–. Fan, al meu judici, al meu 
parer, una aproximació a certes problemàtiques concretes, molt localitzades, en 
la nostra població que s'haurien d'estudiar i millorar. Fins a ací podem estar 
d'acord. 

 
Però després, en la proposta d'acords, demanen vostés que s'estudie la 

ubicació de punts de residus especials i la instal·lació, comptant amb la 
Diputació, açò sí, d'un ecoparc…, i demanen que es complisca i es faça complir la 
Llei 22/2011 de residus i sòls contaminats…i demanen que es realitze un projecte 
global per a canviar els contenidors de lloc… 

 
Al nostre parer caldria dir que una vegada més és una moció poc ambiciosa 

i fluixeta. 
 
Miren, haurien d’haver plantejat que un poble com Quart de Poblet, que 

està sent exemple de DUSI (desenvolupament urbà sostenible), que està dins de la 
champions d'aquestes coses, ha de comptar amb un pla integral de gestió de 
residus, un pla que, comptant amb la participació ciutadana per a la seua 
elaboració, incloga no solament tasques de sensibilització, que incloga la 
signatura de convenis voluntaris amb grans empreses, amb botigues i comerços per 
a implantar la recollida selectiva de qualsevol tipus de residus urbans i 
assimilables. Vostés podrien haver plantejat un pla que hauria de ser recolzat 
amb una ordenança a l'altura d'un projecte d’eixa envergadura.  Un pla integral i 
transversal, en definitiva, on es parle a més d'on situar o recol·locar els 
contenidors de la brossa orgànica, que es parle de la prevenció, de la gestió i 
del reciclatge de residus municipals en tota la població, casc urbà i zones 
industrials. Un pla com tenen Elx, Terrassa, Paterna que també juguen en la 
champions. 

 
Nosaltres, Compromís, estem preocupats i ocupats en este tema. Ens consta 

la disponibilitat per part del senyor Medina per a treballar estes qüestions. 
Estem consensuant la moció que presentarem sobre els punts sensibles d’abocaments 
a les zones industrials.  

 
I com que som conscients de la importància d’este assumpte i de la 

disposició de tots a treballar-lo i a treballar-lo bé, demanem al PP la retirada 
d'aquesta moció. I al senyor Medina i a l'equip de govern que tinguen a bé de 
plantejar un calendari de reunions amb tots els partits polítics, amb els tècnics 
corresponents i amb els consells municipals per a començar a treballar, abans que 
acabe l'any, un pla integral de gestió de residus amb una ordenança específica 
actualitzada. 

 
Moltes gràcies. 
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Sra. Monzó (PP) 
 
Hola buenas noches. No la voy a dejar encima de la mesa. Yo lo primero  

que le tengo que decir al Sr. Torres es que esto  es la Plaza del Dau casi todas 
las semanas, si ud no se cree que esto se merece un poco de orden … es que ud no 
va por Quart andando … le voy a enseñar como está … 

 
Y ahora voy a hacer mi  intervención después de que os haya enseñado 

estas fotos. 
 
Bueno. La moción que hemos traído era el mejorar el espacio público desde 

el punto de vista de la salubridad, habitabilidad y medio ambiente, por las 
consiguientes molestias única y exclusivamente a los vecinos situados en las 
áreas de influencia de los puntos de concentración de contenedores, creando 
situaciones injustas y de absoluta desigualdad entre los vecinos de Quart. 

 
La concentración de contenedores puede favorecer al servicio de recogida 

pero crea estas situaciones de desigualdad, deberíamos encontrar el equilibrio 
entre servicio y habitabilidad.  

 
Aspiramos y reclamamos la mejora en la gestión de los residuos 

municipales, aumentando los porcentajes de recogida selectiva con el fin de 
convertirse en un municipio más sostenible ambiental y económicamente y poniendo 
a disposición de los vecinos una mejora en la web municipal donde poder encontrar  
todo lo relacionado con la correcta gestión de los residuos de las casas. 

 
y… vamos a ver … hemos recibido unos galardones por el plan de movilidad 

sostenible  o por la movilidad sostenible que tenemos … pero claro, tenemos algo 
muy maravilloso para nuestro pueblo pero …  resulta inverosímil y pensamos  que 
se pueden mejorar las cosas. 

 
Les he enseñado las fotos de la plaza del Dau. Esta plaza parece siempre 

un vertedero. Está siempre llena de basura y trastos viejos y sucia, muy sucia. 
No se respeta ni horario ni  espacio público y por lo tanto ni a los mismos 
vecinos, además de impedir y taponar el acceso  al y desde el Mercado. 

 
Es responsabilidad de todos los vecinos que esté esto así y sobre todo 

del Ayuntamiento. No podemos aguantar el estado de deterioro e insalubridad en 
que esta calle se encuentra y como ella pues tenemos muchas más ubicaciones 
porque todos los parques que tenemos en el municipio alrededor están todos los 
contenedores. Parques de niños.  

 
Los colegios tienen los contenedores en su puerta, especial atención al 

Colegio San Enrique que el paso de peatones tiene los contenedores pegados a él 
con lo cual quita visibilidad y resulta muy peligroso. Y así hay muchos más 
sitios. 

 
Le voy a decir otra cosa Sr. Torres, nosotros estamos por … bueno por lo 

foral … es la Ley, aquí no hacemos  más referencia a lo que marca la Ley que es 
lo que consta en la exposición de motivos, si ud se queda en eso de todo lo que 
dice la moción, pues se queda muy poco, en una cosa física que no tiene nada que 
ver con el contenido  de la moción. 

 
Se pusieron carteles de agrupar contenedores en unos puntos de llamado 

punto limpio y esos puntos siempre están llenos de basura, los vecinos están 
hartos, se quejan y no se consideran atendidos, hay que tomarse esto en serio 
porque es un problema que no se ve, no se hace nada por resolver y mire que está 
cerca de todos 

 
Y por ahora no tengo nada más que decir… 
 
Sr. Nofuentes. 
 
Aquí vamos a tener que poner un desfibrilador… bueno … yo viendo quien 

firmaba la moción, he de decirle Sra. Mora , que estaba convencido de que ud no 
había redactado  esta moción, porque ud conoce y tiene mucha experiencia en el 
funcionamiento de la Diputación, y por lo tanto ya sabía que ud no era 
responsable de los contenidos. 

 
Una moción que, por cierto, está basada en el sexto programa marco de 

acción comunitaria en materia medioambiental, lo cual está absolutamente derogado 
ya, hablando desde el punto de vista del concepto de lo que nos trae aquí, luego 
si quiere hablamos de lo que es la ciudadanía y su comportamiento, que también 
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podemos hablar y si la responsabilidad de que la plaza del Dau esté mal 
corresponde a un plan estratégico de un modelo de recogida o como se deposita el 
mismo, eso es otra cuestión.- 

 
Pero hablando del modelo y enlazando con la intervención que decía el Sr. 

Torres, todo eso está derogado. Es decir, hay nuevas directivas europeas. Si 
quiere que hablemos en serio de innovación, como ud ha dicho, de sostenibilidad, 
de plan de tratamiento de medioambiente, plenteemos por donde está yendo europa, 
es decir, la economía circular.  

 
Que lo que pretende es reducir, reubicar e incluso transformar  residuos 

en lo que es energía, es decir, lo que se está planteando hoy en la UE, lo que 
es´ta trayendo la directiva europea y  nos están obligando y nosotros asumiendo, 
aplicar economía circular. 

 
Si caminamos hacia algo es hacia esto. Pero concretamente le he de decir  

que es imposible ninguno de los tres puntos que plantea, salvo uno que ya está. 
 
Mire, realizar un proyecto global con el objeto de cambiar los 

contenedores de ubicación, incluso enterrarlos en toda la población. Sabía ud que 
no es posible enterrar en muchísimas partes de la población los contenedores, por 
la propia configuración del municipio. Y no hace falta que lo diga. 

 
Luego, estudiar la ubicación de un punto de recogida de residuos. Existe. 

Otra cosa es que no se haya preocupado de preguntar donde está. 
 
Decirle a la Diputación de Valencia que instale un eco parque. La 

competencia en instalación  de eco parque en este nuestro municipio en el cual ud 
vive también es el EMTRE. Que es donde está  este municipio y que además la 
planta la tenemos nosotros aquí. Esos son los competentes en la colocación, 
creación y construcción de eco parques. No la Diputación de Valencia.  

 
Y lo del cumplimiento de lo de la Ley de Residuos en suelo contaminantes, 

por supuesto que se está aplicando. De hecho el último plan explicó el Sr. 
Medina, en impacto medioambiental en lo que es el pligono Industrial contemplaba  
precisamente una seire de medidas importantes, que se han adoptado y que uds no 
las aprobaron por cierto, para lo que es la mejora de los vertidos en el polígono 
industrial. Por lo tanto, ninguna de las razones que plantea son asumibles. 

 
Pero es que, además, desde el punto de vista conceptual vayamos a lo que 

es la legislación, que es lo que se está aplicando y que es economía circular y 
no por esto que dicen uds que está derogado. 

 
Sra. Presidenta. 
 
Gracias Bartolomé. El segundo turno. Muy breve por favor. 
 
Sr. Jaén. 
 
Nosotros que los acuerdos no lo creiamos que fuera una solución al 

problema porque además tampoco se … simplemente …  se echaban balones hacia la 
corporación de que eran los culpables de que eso estuviera así … y creo yo … no 
se si será una foto de la Plaza del Dau pero no creo que ninguno de los 
concejales de enfrente haya bajado esas neveras al contenedor que nos enseñabas. 

 
Entiendo que también … tampoco has puesto ninguna … acuerdo … dirigido a 

sensibilizar  a la gente a formación y educación en cuanto al civismo para que 
eso no ocurra, porque es la gente la que baja eso … esos objetos al sitio, a lo 
mejor por desconocimiento de donde los tiene que echar directamente … o por falta 
de civismo, por lo que habrá que hacer un esfuerzo para decir donde tiene que 
colocar esos vertidos… 

 
Sra. Monzó. 
 
Vale. Me reitero en todo lo anterior. Las palabras no nos convencen, son 

hechos lo que reclaman los vecinos. Como he dicho antes están hartos ya de la 
acumulación y concentración. Sin orden. De todo tipo de contenedores de 
superficie en puntos específicos. Da sensación de desastre y de mala gestión de 
la evacuación y recogida de residuos,. Así como las consiguientes molestias. 

 
Miren, el horario de recogida se supone que  es los jueves, pero desde el 

lunes que ya se han depositado y no es hasta el viernes cuando se retiran. 
Entendemos que hace esa falta de vigilancia que reclamamos ya que el desorden y  
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suciedad atraen a más desorden y más suciedad y menos limpieza. Evitémoslo por 
favor, es que no se cumplen los horarios jamás. Ya. 

 
Sr. Nofuentes. 
 
Aún compartiendo Sra. Monzó, aún compartiendo insisto en parte la 

preocupación que le ha motivado traer esa moción aquí, la solución no es lo que 
ha traido aquí, y la solución puede que pase más por un … aspecto de 
concienciación, habrá elementos que podrán contribuir a reducir esa sensación que 
ud dice, que no comparto al 100% pero que incluso le compro la mitad, pero hombre 
no creo que sea la solución lo que ha planteado aquí. Pasa por otra alternativa. 
Pasa por hacer una trabajo, seguramente, de moción mucho más rigurosa y ajustada 
de lo que describe como problema. 

 
11.6. PROPOSTA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL SI SE PUEDE, SOBRE 
PUBLICACIÓ SALARIS CÀRRECS ELECTES. 
 
Vista la proposta presentada pel Grup Municipal Sí se Puede sobre la publicació de 
salaris de càrrecs electes, que literalment transcrita diu així: 
 
« El Govern obert es fonamenta en tres pilars que són: la transparència, la participació 
i la col·laboració. 
 
En Sí se Puede Quart de Poblet apostem per una millora constant d'aquests tres 
aspectes i pensem que des del govern local es poden millorar aquests indicadors amb 
xicotetes accions. 
 
És necessari mostrar d'una forma més clara, transparent i actualitzada la retribució 
dels càrrecs polítics de la nostra corporació.» 
 
Vista l'esmena de modificació i addició presentada pel Grup Municipal PSOE, el Ple de 
l'Ajuntament, per unanimitat dels vint-i-un regidors i regidores assistents a la sessió, 
inclosa la senyora alcaldessa, que de fet i de dret componen la corporació, acorda: 

 
Publicar en la pàgina web de l'Ajuntament en l'apartat, Ajuntament/indicadors de 
transparència/càrrecs electes i personal de l'ajuntament/Retribucions/ les retribucions 
dels càrrecs electes de forma actualitzada, per exercicis, separada pels diferents grups 
polítics en la forma que legalment pertoque; així com les retribucions dels assessors i 
assessores assignats a la gestió dels grups municipals. 
 
DEBAT 
 

Sr. Soler. 
 
Otra vez no enciende el micrófono. 
 
Sr. Jaen. 
 
Bueno. Pues desde el grupo municipal Sí se puede, creemos que siempre se 

puede ir un paso más de cara a la transparencia en nuestro municipio, es por ello 
que poco a poco vamos presentando  mociones que nos ayuden a mejorar en este 
sentido y que además son acciones sencillas y que no tienen prácticamente ningún 
impacto económico… es decir que no hace falta invertir para mejorar esto. Y por 
ello solicitamos que se mejore y que se haga sobre todo este apartado en la web 
aunque dice el Sr. Soler que en la web ya aparece, pero bueno, lo que aparece es 
… no se actualiza … la última  actualización fue el día 11 de septiembre de 2015, 
y aún aparece el señor Borja García en lugar del Sr. Acosta y Consue aparece como 
Concejal no liberada, es decir en el apartado que comento aparte de estar 
desactualizado ehh… lo único que aparece es un simple … como escribir en tu 
propio blog, que lo que se acordó en su día … pero ni está actualizado, ni 
refleja la realidad de hoy. 
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Sr. Torres. 
 

Totalment d'acord.  
 
Són molts els ajuntaments que, com a indicador de transparecia i 

responsabilitat, disposen d'aquest apartat.  
 
Nosaltres encara faríem una proposta per a ampliar aquesta moció; pensem 

que deuria incloure's la declaració de béns que fem tots els càrrecs electes 
pública al principi de la legislatura o, en el seu defecte, l'enllaç a la 
publicació del BOP on s'arrepleguen. 

 
Sra. Mora. 
 
Si. Vamos a ver. Nosotros, teniendo en cuenta no? Que las retribuciones, 

igual que ha dicho el Sr. Soler, igual que pues ha repetido los compañeros de la 
oposición están publicadas en la web y al mismo tiempo los presupuestos están 
publicados.  

 
Ahora bien, uds Sí se puede, ven la necesidad  de publicar todos los 

meses esa retribución, que son siempre las mismas, yo estoy de acuerdo en que se 
tienen que actualizar por ejemplo en el equipo de gobierno los cambios, pero que 
yo sepa, desde el 11 de septiembre del 2015 la aportación que tenemos cada 
concejal es la misma que firmamos en el acuerdo por parte de todos los 
portavoces. 

 
Ahora bien … uds dicen de que sea todos los meses, pues bueno, este grupo 

nunca va a oponerse a … a… todo aquello que sea más transparencia, pero pensamos 
que todos los meses … pues intentar buscar otra fórmula … o … de qué manera pueda 
ser más eficaz, porque claro lo que tampoco podemos hacer es estar todos los 
meses poniendo lo mismo. 

 
Yo creo que actualizarlo, hay que actualizar la página web cuando haya un 

cambio y … bueno, la verdad es que no estemos en desacuerdo, ni mucho menos, por 
supuesto que estamos de acuerdo en que cuanto más transparencia haya mucho mejor. 

 
Sr. Medina. 
 
Bueno, yo creo que al final lo están comentando los diferentes grupo 

municipales … están puestos. O sea transparente este Ayuntamiento … fue uno de 
los primeros … está puesto desde la legislatura pasada. Por lo tanto sí que es 
verdad que Albal lo tenga un poco mas trabajado y desarrollado no te voy a decir 
que no, pero probablemente la aplicación la han puesto este año el pasado, no lo 
sé, quiero decir, sí que hay más faena y sí que hay de alguna forma unos gastos 
económicos para actualizarlo mensualmente. Están lo que es la percepción que 
siempre es la misma, mes a mes. 

 
Es cierto que además … y bueno esto enlazado con los recursos económicos 

y los recursos de personal a veces, pues bueno, que me alegro que me digas que 
hay algún error, que hay que modificar y actualizar, pero también recordar que 
este tipo de incluso de moción, que es muy interesante, yo lo valoro como algo 
positivo e interesante, pero me parece más de carácter para la Comisión y si no 
sabes en qué Comisión se trata el asunto de gobierno abierto y transparencia os 
informo que es en la Comisión de Hacienda y es en hacienda donde se puede apartar 
este tipo de ideas e ir mejorando y adaptando y ver los posibles errores. 

 
A ver, ¿por qué hay una falta de actualización? … pues probablemente es 

verdad que la persona que tenía yo ayudándome dentro de gobierno abierto pues no 
está pues se ha dado de baja y luego se quedó desierta la convocatoria y ahora 
mismo no tengo personal en gobierno abierto, mira si es importante, y de caso de 
que fuera algo automático para que fuera mes a mes pues haría falta la 
instalación de una nueve web y que sincronizara con  personal y TAO, por lo 
tanto, si que haría falta una inversión importante y hace falta una 
reorganización incluso interna del personal para que suceda, por lo tanto sí que 
hay unos coste y problemas que aún así si hay una mayor preocupación desde la 
Comisión informativa de Hacienda pues se puede velar y ver más detalle. 

 
Analizando esto, al final esto aporta más transparencia, vuestra  

propuesta aporta más facilidad de ver la información y … demás que no digo que 
no, pero bueno, yo os voy a plantear, para profundizar un poco más una 
modificación o enmienda o adición para profundizar y ya que la habéis traido a un 
Pleno pues realmente … pues bueno pues llegamos a un acuerdo plenario con cierto 
significado … 
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En este sentido, y yo sí que donde … hacer una modificación allí donde 

decís en vuestra moción … que las retribuciones de los cargos afectos … por 
ejercicios y de manera mensual … yo propongo quitar lo de mensual, porque al 
final como os he dicho sí que hay un coste y lo que se percibe es por … 
legislatura … en caso de que haga falta una actualización pues que se haga 
inmediatamente. 

 
Quitaría una modificación y quitar la palabra mensual y todo lo demás 

respetarlo. Y luego la adición para profundizar más en lo que es … la 
transparencia. Y es, primero, también que pueda ser … el documento oficial 
detallado la propia nómina representativa de cada uno, porque siempre es lo 
mismo, pero de forma voluntaria a su vez, quiero decir porque la nómina es de 
carácter personal.  

 
Sra. Presidenta. 
 
En realidad, por resumir, la propuesta sería … 
 
Sr. Medina. 
 
Pues sería … quitar lo de mensual en su propuesta … 
 
Sra. Presidenta. 
 
Pues sí porque me parece una tontería porque todos cobran lo mismo todos 

los meses, excepto yo que no cobro los dos últimos meses del año … vale? 
 
Entonces sería, una vez al año salvo que haya algún cambio y con la 

nómina ¿esa sería la propuesta? 
 
Sr. Medina. 
 
Y una adición a la propuesta es de añadir también las retribuciones de 

los asesores asignados a la gestión de los grupos municipales que se publique 
también la nómina, profundizando más en la transparencia cara a la ciudadanía. 

 
Sra. Presidenta. 
 
Estarían de acuerdo los proponentes con esto? Daniel? 
 
Sr. Jaén. 
 
Querria aclarar varias cosas. Realmente no se cobra todos los meses lo 

mismo … saben uds perfectamente …  
 
Sra. Presidenta 
 
No sé por qué dice ud eso … será ud el que no cobra lo mismo … 
 
Sr. Jaén. 
 
Ha veces por ejemplo … el Sr. Xavi … 
 
Sra. Presidenta. 
 
Bueno .. vamos a ver … si uno no viene a las reuniones no querrá cobrar … 

evidentemente … pues entonces cuando alguien falte que se publique … pero que 
quede claro que si uno no viene no puede cobrar lo mismo, por supuesto …  

 
En este Ayuntamiento se cobra, para que todo el mundo lo sepa, por 

reuniones y se estableció un sistema por el cual, aunque hagamos más de las que 
se consensuaron, se renuncie a recibir ninguna percepción. Se cobra un solo Pleno 
aunque se haga tres, dos comisiones aunque se hagan cinco … claro, si uno no 
viene no cobra. Está claro. Pero bueno también está bien que se vea quien no 
viene … vale  … no está mal … si alguien no viene que se ponga que no ha venido, 
de acuerdo … que más. 

 
Sr. Jaén. 
 
Sí … bueno se dice que tiene unos costes …  elevados … realmente yo 

gestiono nuestra propia web municipal, no soy un gritan informático, ni experto y 
no se requiere de un … vamos … conocimiento avanzados y no es costoso … porque al 
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final es como una pequeña inversión de tiempo y además, si es algo que se repite 
constantemente con tener una plantilla y pocos minutos se puede hacer … 

 
Sra. Presidenta. 
 
Pues si es lo mismo … me va a decir ud para qué le vamos a destinar a un 

funcionario todos los meses a que haga lo mismo …?  
 
Sr. Jaén. 
 
Realmente no es lo mismo, cambian las fechas … 
 
Sra. Presidenta  
 
Cuando no venga alguien que lo diga … pero me parece que todos los meses 

repetir lo mismo … os parece  bien que añadamos … salvo que añadamos … salvo que 
haya alguna modificación … que se va a dar … vale? 

 
Sra. Mora. 
 
Yo solo quería decir una cosa porque además … a título personal, porque 

mis compañeros creo … yo creo que confundimos incluso a nuestros vecinos, con lo 
que cobramos o dejamos de cobrar. Yo no tengo inconveniente en que se ponga una 
nómina pero lo que me parece un poco absurdo es que digamos una Comisión, un 
Pleno, quien tiene una responsabilidad, los que están en el gobierno como los que 
están en la oposición no nos limitamos a cobrar ese dinero solo por venir el rato 
de la comisión o Pleno, … 

 
Sra. Presdienta. 
 
Algunos a lo mejor sí … 
 
Sra. Mora. 
 
Yo he hablado a título personal, porque también podemos confundir a la 

gente que pueda decir, mira … vienen un rato a un pleno y se llevan tanto, y un 
rato a una comisión y tanto … por lo tanto yo sí que pediría a todos mis 
compañeros, la corporación, que seamos en esto muy serios, porque yo estoy harta 
que me digan por las redes sociales de todo … cada uno con el dinero que cobra 
luego sabe muy bien … ese dinero … si se lo ha merecido o no … por lo tanto … yo 
creo que hilemos tan fino porque al final nosotros mismos no estamos siendo 
trasparentes, porque entonces sí que deberíamos de decir … qué es nuestra misión 
durante un mes para que cobremos ese dinero de las Arcas Municipales. Nada más. 

 
Sra. Presidenta. 
 
Yo coincido en parte en lo que ha dicho la Sra. Mora, en este caso el 

debate era si lo hacemos público o no, yo creo  que no hay problema, pero es 
verdad que seguramente a muchos  de los que estamos aquí nos sale más caro la 
hora que a otros que les sale más barata. Pero yo creo que eso cada ciudadano lo 
tiene que juzgar día a dia en la gestión que hace el equipo  de gobierno y en la 
gestión que se hace desde la oposición. Pero vamos comparto con ud que a veces 
los propios políticos damos una imagen de nosotros mismo que es un poco 
lamentable. 

 
En cualquier caso, hemos llegado a la conclusión de que vamos a publicar 

salvo que haya una vez, variaciones, que se harán efectivas, y rogaría que no 
dejen que tenga que ser personal el que tenga que decir si hay algún cambio y si 
alguno de uds lo detecta que haga el favor de comunicarlo para que se publique, 
no quiero que venga la semana que viene diciendo que uno no vino y no lo han 
puesto … cada uno que se responsabilice de su cuestión y también el que quiera lo 
hará y el que no pues no lo hará, puesto que son cuestiones personales.  

 
La ley no te obliga, como el otro día que dijimos que quien quiera puede 

renunciar a las subvenciones de los grupos,  que cuando quieran empiezan a 
hacerlo porque no hay problema por esto …  

 
URGÈNCIA. 
 
Amb la declaració prèvia d'urgència, aprovada per unanimitat, article 91.4 del ROF, es 
tracta l'assumpte següent: 
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DECLARACIÓ INSTITUCIONAL SOBRE MEMÒRIA HISTÒRICA.  
 
Es fa la lectura de la següent declaració institucional, en els termes següents: 
 
Considerant el Projecte de llei de memòria democràtica i per la convivència de la 
Comunitat Valenciana, admés a tràmit per la Mesa de Les Corts en la reunió del 7 de 
març de 2017, que en l'article 36 declara el dia 28 de març de cada any com dia de 
record i homenatge a les víctimes de la guerra civil i la dictadura, i que insta les 
institucions públiques valencianes a impulsar en aquesta data actes de reconeixement 
i homenatge amb l'objecte de mantindre la seua memòria i reivindicar els valors 
democràtics i la lluita del poble valencià per les seues llibertats. 
 
El Ple d'Ajuntament de Quart de Poblet declara, per unanimitat de tots els grups 
polítics i representants que el componen, reiterar el compromís ja expressat altres 
vegades en favor d'una memòria històrica  democràtica, al servei dels valors i drets 
que representa, compartida pel conjunt de la societat, i que sense distinció partidista 
recorde i rendisca homenatge a totes les víctimes de la Guerra Civil i la dictadura, 
entenent per aquestes, de conformitat amb la Resolució 60/147, aprovada per 
l'Assemblea General de Nacions Unides, de 16 de desembre del 2005, totes les 
persones que, en el territori de l'actual Comunitat Valenciana, hagen patit danys 
individualment o col·lectivament, inclusivament lesions físiques o mentals, patiment 
emocional, pèrdues financeres o menyscabament substancial dels seus drets 
fonamentals i llibertats públiques, com a conseqüència d'accions o omissions que 
violen les normes internacionalment reconegudes relatives als drets humans durant el 
període que comprén la Guerra Civil i la dictadura franquista fins a l'entrada en vigor 
de la Constitució Espanyola de 1978. 
 
12. PRECS I PREGUNTES. SÍ, N’HI HA. 
 

Sr. Jaén . 
 
Simplemente cual ha sido la valoración y el impacto 

después de la peatonalización  de la avenida durante el 
fin de semana y saber que actividades se han promovido 
para dinamizar digamos esta peatonalización. 

 
Sr. Gavilán. 
 
Un ruego y una pregunta. 
 
El ruego está relacionado con la zona eh… rela… eh… 

que está al lado del metro de … eh… la … lo … los bolardos 
que hay alrededor de la nueva obra que se ha hecho que el 
ruego es que se pegue un vistazo porque hay muchos de los 
bolardos … o … o … que están sueltos … ¿vale? 

 
Y la pregunta … eh … que la voy a hacer porque toca … 

la preguntamos en su momento por registro e intuyo que hoy 
por lo que sea se va a responder, sobre el plagio que 
saltó la noticia en redes sociales  sobre el Plan de 
Movilidad Urbana Sostenible … y … preguntar sobre eso  … 
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si … se … se … tiene pensado hacer algo  … o … o … alguna 
… información o … o explicación … 

 
Sra. Presidenta. 
 
No sabe cuanto le agradezco la pregunta …  
 
Sr. Gavilán 
 
… me imagino …  
 
Sra. Presidenta  
 
¿Compromís? …  
 
Sr. torres. 
 
Si. Nosaltres també anava en eixe sentit … en el tema 

del … del presumte plagio … bueno … podem dir com la RAE 
que explica lo que es un plagio … però en principi 
considerem que es un plagio y volem saber si van a donar 
explicaciò o no, hui i si va a retira-ho o no … 

 
Sra. Presidenta  
 
Ahh… ahora es presunto … muy bien … no sabe lo que le 

agradezco la pregunta también … ya está? … 
 
Bueno … Daniel si acaso del tema del cierre yo creo 

que nos dejas unos días … aunque a lo mejor el Sr. 
Nofuentes te lo quiere contar ya, pero no nos ha dado 
tiempo a hacer la evaluación. Estamos contentos y en 
general la gente. 

 
A mí me han parado por la calle varios vecinos y 

están bastantes satisfechos de cual ha sido la aocigda, es 
más ha habido diferentes talleres de diferentes 
concejalías, te lo voy a contestar ya en todo caso y creo 
que ha sido un éxito, yo no pude asistir, pero por parte 
de las concejalías que estuvieron ha sido un auténtico 
éxito.  

 
Aunque hay gente que siempre protesta porque se 

cierra la calle, pero creo que es una cuestión de 
costumbre pero poco a poco para poder evaluar vamos a 
tener que esperar un poco más de tiempo para saber si 
están a favor o en contra. 

 
Y del otro tema, si no les importa les va a contestar 

el Sr. Nofuentes. 
 
Sr. Nofuentes 
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Pues la verdad, en principio es que coincido porque 
seríamos unos irresponsable si trajéramos ya una 
valoración … no habiendo 24 h. de la finalización del 
cierre de la Avenida, y nos podrían calificar de falta de 
rigor y tendrían razón que entrara aquí un informe sin 
haber analizado detalles que se tendrían que hacer.  

 
Por tanto, ¿para cuando?, pues cuando haya suficiente 

información como para poder emitir un informe riguroso, 
que es como se ha de hacer a la hora de plantear aspectos. 

 
Y hablando de rigurosos, sobre lo que han planteado 

uds. Pues mire, llevo dieciséis años en esta Corporación. 
En esta legislatura estoy asistiendo, pero de forma 
sorprendente a situaciones que jamás en mi vida he visto 
en esta Corporación.  

 
Situaciones de cómo aparentes … lagos que eran 

radiactivos se convertían en un simple resto de lluvia a 
punto de nacer las ranas, eso lo he vivido en este Pleno… 

 
He vivido situaciones donde acusaciones sin ningún 

tipo de fundamento … y ahora traen aquí unas preguntas las 
cuales a mí me gustaría saber que es lo que traen. Aquí un 
jurista diría … la carga de la prueba la tiene ud 

 
Es decir, aquí hay textos que dicen, que tras la 

reciente aportación de un vecino de Quart a redes sociales 
… es decir si lo que un vecino de Quart suelta en las 
redes sociales tiene que venir a un Pleno y tres 
formaciones  políticas se incorporan a esos debates otros 
hemos pedido el plan de Movilidad Urbana Sostenible sin 
saber que no existe el Plan de Movilidad Urbana, y no se 
nos ha hecho llegar el texto. Es decir, uds quieren que 
les contestemos, y aún así les voy a contestar. 

 
Porque lo primero que tendría que decirles es ¡¡ri-

gor!! Señores, rigor a la hora de  plantear aspectos,  
aquí, en el pleno … ¡¡¡en la calle hagan uds lo que 
quieran!!! 

 
Pero aquí, cuando venga alguien con algo traigan algo 

solvente, sobre qué hablar … y planteen lo que quieren que 
hablemos, pero con solvencia, rigor y datos. 

 
Porque aquí han mezclado una serie de cosas que, 

además, han demostrado una ignorancia activa potente … 
pero en qué fuente viven?, donde se han nutrido de la 
información  que traen aquí, y que han vertido por ahí? 
Quien les ha ilustrado? 

 
Me gustaría saber al menos esto. ¿Cuál es la fuente 

que dice que nosotros hemos cometido algo? Una red social? 
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Un ciudadano? De la red social?... saben lo que es un 
PEMUS? Lo saben? … Es un documento de ocho mil folios … 
que se reguló hace tres años y que todos los Ayuntamientos 
de más de 20.000 habitantes tienen que tener y le han dado 
un plazo para que lo haga … un aspecto similar a lo que 
puede ser un PGOU, es decir, para que  empiecen a entender 
conceptos… no es lo mismo un plan, que un plan está 
constituido por varios programas, los programas por 
proyectos y los proyectos por actividades … 

 
Quédense con esos conceptos y habrán aprendido algo 

esta noche … 
 
Entonces, uds plantean que ha habido en algunos casos 

el Plan Estratégico de Movilidad inteligente, que es lo 
que es un PEMUS, insisto, es un documento … ahí hemos 
traído uno, de ocho mil folios, que ha sido plagiado … 
desconocen que el PEMUS de este municipio se está en fase 
de redacción, que algunos de uds han participado en cada 
uno de los espacios que se viene haciendo de 
participación. Si está en fase de participación de 
redacción no existe un PEMUS todavía. 

 
 Por cierto, aún está hasta por encargar la 

asistencia técnica que tiene que redactar los documentos 
complementarios a ese  gran trabajo que están haciendo los 
dos técnicos que además, les he pedido especialmente que 
estén esta noche aquí, para que los conozcan.  

 
En paralelo a ello y no recuerdo que en ningún Pleno 

lo dijeran, salen unos premios… que nada tienen que ver 
con el PEMUS ni con el PEMI, a los cuales esta Corporación 
se suele presentar … de los cuales a dos de los tres que 
nos presentamos nos han premiado la consellería en 2016 y 
el Ministerio en el 2016, y sale otro, en este caso un 
premio de una acción, si recuerdan el premio anterior, 
algo que uds, algunos criticaron que era la dirección que 
habíamos puestos en el eje que va por delante de la 
Biblioteca, ¿recuerdan?, que algunos no les parecía bien?, 
pues eso fue premiado. 

 
Ahora salen otros premios y nosotros planteamos otra 

acción que era un documento que además estamos trabajando 
y no ha concluido y que lo incorporaremos a ese plan 
estratégico de movilidad que no ha concluido porque está 
en fase de participación ciudadana … pero aparece unos 
premios y nosotros nos presentamos y utilizamos términos y 
definiciones que no están utilizando no sólo en Irun, en 
el País Vasco, en el Ministerio utilizan definiciones, es 
decir, cuando  oigan economía circular, sostenibilidad, 
compromiso con la reducción de las huellas de carbono, 
reducción de emisiones de CO2, esos términos que los van a 
tener en el plan estratégico de movilidad inteligente son 
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premiso que son … perdón son definiciones … términos que 
son definiciones, ¿eso va a ser plagio? Entonces utilizan 
y, además, dicen que hay uno de los premios que nos hemos 
presentado donde la introducción utilizan términos que 
Irún, Pais Vasco y otros lo hace como definición, una 
página y media exactamente, que efectivamente coincide con 
la que otros han utilizado y el resto, las 64 restantes 
del premio que no tienen nada que ver con el Plan 
Estratégico y que no tiene nada que ver con el PEMUS es en 
lo que uds, según aparece alguien en las redes sociales … 
plantean que ha habido y que han sido los técnicos, y que 
empresa  ha hecho la redacción del PEMUS … y quien ha sido 
el que ha redactado esto?  

 
Y qué asunción de responsabilidades se va a …? Ri-gor 

por favor …¡¡¡ri-gor!!! … traigan lo que sea … pero que 
sea serio, pruebas y cuando las traigan y vean que lo que 
tiene que decir no es un plan estratégico, no es un PEMUS 
y es nada que ver con todo lo que han dicho, discutiremos 
sobre aquello … pero rigor!!! Rigor!! 

 
Porque ya está bien!!! Y además la solvencia es de … 

no sé quien de las redes sociales ¡!!... mire ud, pero si 
las redes están inundadas de inexactitudes y lo comparten 
… 

 
Sra. Presidenta. 
 
Yo … para  acabar con el tema … que a mí también me 

produce … a mí me gustaría … ud según pregunte Sr. Toores 
y le contestan. Esto no es un debate!!! 

 
Pero yo voy a decir otra cosa. A mí me gustaría … sí 

… sí Sr. Torres … ud pregunta y se le contesta … luego si 
acaso luego en las redes sociales, como es habitual, se 
pueden explayar un poco más … pero me parece y sí que lo 
quería decir … y lo digo con mucha tristeza … mucha… que 
el insigne vecino que parece ser que desencadena todo el 
tema del plagio que lógicamente hay que citar y que se 
citará y se cerrará el documento citando las fuentes de 
dónde son  para que esté perfecto, por supuesto que sí, … 
no estamos hablando de los mismo … no estamos hablando de 
plagio … no es eso … unas definiciones cualquier persona 
mínimamente formada y alguno de los que estamos aquí … o 
muchos estamos … sabemos como se cita la bibliografía y 
cuando se hace, y sabemos de donde se beben las fuentes y 
todos aquí, seguramente, hemos citado otros autores y lo 
seguiremos haciendo, pero me da tristeza y vergüenza ver 
que la insigne persona que pone en alerta diciendo … 
creemos que son fáciles de engañar por vendemotos … es un 
señor … el Sr. Cento Sancho, no me voy a esconder, que 
ojalá hubiera venido aquí a decirlo … que todos los que 
han formado parte de la Comisión de Memoria Histórica 
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sabrán que gracias al rigor científico del Sr. Sancho este 
Ayuntamiento hizo el ridículo más espantoso en una 
asamblea en la que quisimos explicar a los vecinos de 
Quart de Poblet, la toponimia de las calles y que la calle 
Barón de Cárcer se iba a llamar calle de la Sèquia, 
supuestamente. 

 
 Y no digo nada que no sea verdad, y hay un acta que 

está redactada y uds son testigos porque se le pidió al 
Sr. Sancho, supuestamente experto, en toponímia historia 
local,  que nos asesorara con toda la buena intención de 
todos y con toda la buena fe, pensando que lo iba a hacer 
bien, y bueno, la verdad es que menos mal que los vecinos 
de Quart en esa asamblea que la calle de la Sèquia nunca 
se había llamado así … y esta servidora y uds son 
testigos, algunos, mantuvo contra viento y marea que eso 
lo había dicho un historiador local y que yo ponía la mano 
en el fuego, y lo dije así.  

 
Porque con buena fe lo hice y no pasa nada que uno se 

equivoque, nada, lo reconoce y ya está. Eso fue así. Hasta 
que alertada por tanta gente que me decía que Sra. 
Alcaldesa a ud la están engañando y eso no es así … volví 
a investigar, a preguntar y algunos estaban en la comisión 
y lo saben perfectamente, y si quieren les leo un poco el 
extracto de esa comisión cuando … al final tuve que instar 
al Sr. Sancho a que por favor me dijera la fuente de dónde 
había sacado la calle de la Sèquia, tuvo que reconocer, 
después de un par de llamadas telefónicas y algunos 
correos electrónicos que no tuvo ni a bien venir a esa 
comisión a dar la cara, que eso no era así. 

 
Y me parece bien que uno se equivoque, no pasa nada, 

y agradecida con el Sr. Sancho con todos los que han 
estado ayudando en trabajo de la Comisión de memoria 
Histórica … agradecidísima y uno se puede equivocar, 
ahora, antes de mirar la viga del otro podíamos mirar la 
nuestra. 

 
Y nadie de la Comisión ni de este Ayuntamiento entró 

en Facebook  a poner a caer de un burro a nadie, porque 
todos nos podemos equivocar. 

 
Entonces, por favor, cuando … y tengamos la valentía 

que lo que escribimos las redes sociales digámoslo en el 
Pleno, que a veces lo decimos en las redes pero venimos 
aquí y calladitos no sea que nos contesten … como estamos 
haciéndolo hoy. Y lo lamento, y lamento, en serio porque 
todo el trabajo se puede mejorar, y por supuesto que se 
hay que  citar las fuentes, claro que sí, y si hay que 
corregir se hace, claro que sí, pero no crucifiquemos a 
nadie, y menos quien no tiene autoridad moral para hacerlo 
… y no lo digo por uds … creo que lo he expresado 
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clarísimamente a quien me estaba refiriendo … bueno alguno 
de uds se lo ha pasado muy bien … yo no suelo ser 
seguidora de las redes en este caso me he impreso todos 
los pantallazos  y se lo han pasado bomba, y es una 
lástima que todo lo que dicen aquí no nos den la 
oportunidad alñ equipo de gobierno de responderles, pues 
sinceramente algunas cosas se aclararían y se crearian 
menos crispación … pero por favor, cuando digamos algo, 
respetemos 

 
Yo creo que hay que respetar a la gente que los está 

haciendo bien, y si hay algo mal se corrige, se pide 
disculpas y se arregla, claro que sí, y lo vamos a hacer 
si hay algo mal … pero bueno, de verdad … antes de 
crucificar a unos técnicos que están trabajando con la 
mejor de las voluntades y que no están cobrando nada, que 
no hay una asistencia técnica que nos estemos gastando, 
que lo estamos haciendo, de momento, la parte que podemos, 
para ahorrarle a este Ayuntamiento con técnicos de esta 
casa que están aquí, o sea, por favor… no los 
crucifiquemos en las redes sociales. 

 
Y que si les crucifica alguien que no seamos los 

Concejales, eso es lo que les pediría, lealtad … lealtad 
al cargo que ocupamos y a este casa que somos todos al 
final. 

 
Así que … de verdad que sirva como reflexión y desde 

luego si el equipo de gobierno tiene que corregir algo no 
se preocupen que lo haremos… pero cuando escribamos en una 
red social miremos primero la viga en nuestro ojo que la 
del ojo ajeno, y saben que no he dicho nada que no sea 
verdad. 

 
Sr. Torres 
 
Perdone Sra. Alcaldesa, puc fer tres preguntes sobre 

este tema? 
 
La primera, volia saber si en el que va a ser el Pla 

de Movilitat Sostenible que van presentar eh … i que está 
penjat en la web… en lo que es la movilitat eh … en 
identitat de génere eixa part vostés l’han … pres o 
agarrat de l’Ajuntament del pla d’Irún … 

 
Sra. Presidenta.  
 
Yo creo que el Sr. nofuentes ya lo ha contestado … 

que sí … que sí … de irún y muchos otros. Y que son 
definiciones teóricas. 

 
Sr. Torres 
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La segona. Si vostés  … han citat ho han dit que eixa 
part més o meyns extenta l’han tret … jo estic preguntant 

 
Sra. Presidenta.  
 
Vostés está preguntant y jo estic responent … voste 

tendrá que  preguntarme a mí i ja diré jo qui contesta … 
perdone vostés … 

 
Sr. Torres 
 
La tercera … per últim si se va a presentar a uns 

premis de la Generalitat Valenciana … 
 
Sra. Presidenta 
 
Yo creo que ud no se ha enterado de nada de lo que le 

han contestado … vuélvaselo a decir Sr. Nofuentes … 
 
Sr. Gavilán. 
 
Yo quiero hacer un ruego …  
 
Concretando superclaro eh… el ruego es … no se puede 

… o sea … eh … nuestra pregunta literal en la … en la … 
ruego que se tenga en cuenta lo que hemos puesto en la 
instancia por la que presentamos la pregunta donde no 
generalizamos que el plan este fatal o que esté 
cuestionando todo el trabajo que cinco kilos de hojas se 
haya hecho mal, sino que la pregunta es … eh … la 
incorporación de la perspectiva de genero en dicho plan, … 
eh… nos referimos a esto … eh … no estamos cuestionando 
nada … 

 
Sra. Presidenta. 
 
Yo no me he enterado de lo que ha preguntado … 
 
Sr. Nofuentes. 
 
Yo sí. A ver. Mire, a ver el Plan nada tiene que  ver 

con lo que están diciendo. Están dinamitando el Plan, no 
tiene nada que ver con un premio. Le he dicho Plan … el 
PEMU es una Ley que obliga a los Ayuntamientos a redactar 
un documento y  le he puesto un ejemplo, similar al de un 
plan general, para qaue vean el volumen que son entorno a 
siete u ocho mil hojas y no está hecho, y le he dicho … si 
vamos a contratarlo … hay una fase hecha por los técnico 
de la casa pero aun tenemos que sacar fuera una parte 
importante de ese PEMUS, en paralelo a este, los conceptos 
que es esto … edn su fase de participación, es decir, 
definiendo esto … es decir un bo-rra-dor … bo.rra.dor … 
déjame que me explique … eso está viéndose desde la 
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perspectiva de ciudad inteligente, del compromiso con el 
medio ambiente, de género, desde todas las variables se 
está redactando, que nada tiene que ver. 

 
En paralelo surgen unos premios y este Ayuntamiento 

quiere presentarse … por cierto … también a unos premios 
de movilidad desde la perspectiva de género en Europa que 
no se como les va a afectar … se lo decía a la Concejala … 
la gente es tan irresponsable que en vez de venir, 
preguntar y si realmente hay algún error, se corrige …  

 
Sra. Presidenta. 
 
Perdonen uds. … si quieren leerlo … quereís que 

leamos el Facebook? Que será muy divertido … 
 
Sr. Nofuentes. 
 
Uds saben lo que es el respeto al uso de la palabra?  
 
Habla mucha gente a la vez, se forma un poco de 

revuelo, no se entiende nada … 
 
Sra. Presidenta. 
 
¿podemos acabar la pregunta? … lo que pasa es que 

cuando uno pregunta y no le contestan lo que le gusta es 
lo que tiene …  

 
Sr. Nofuentes 
 
Miren, uds piden que les de el plan y les digo que el 

plan no se lo puedo dar porque no está redactado … NO –ES-
TA RE-DAC-TA-DO , a partir de ahí todo lo demás es una 
srta de absurdos … ¿como voy a darle un plan  si le acabo 
de decir que está en su fase de redacción?, que aun falta 
sacar a concurso público lo que le falta del PEMUS? … 

 
Sra. Presidenta. 
 
Sr. jaén, puede ud callar?, porque cuando ud ha 

hablado no le ha interrumpido nadie, así que aguantemos un 
poquito …  

 
Sr. Nofuentes 
 
Dígame … los escritos que plazo me dan para 

contestarle y sobre todo que me diga el día que quiere que 
le conteste … porque vamos … si además cuando presenten 
algún escrito tienen que decirme cuando tengo que 
contestarle …  
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Mire yo creo que el sitio donde se tiene que debatir 
… el sito donde se tiene que hablar es aquí, en el Pleno, 
donde se tienen que decir las cosas y aportar … que yo 
esperaba que aquí además de lanzar … hubieran aportado 
algún documento que acreditase o dijese algo que respalda 
los escritos aquí … más allá de las preguntas …  

 
Porque las preguntas sí … pero ¿y las afirmaciones?, 

¿con qué las documentan? ¿con qué?  Hombre por Dios …!!! 
YA ESTÁ BIEN!!! … Y ENCIMA ME DICEN PORQUÉ NO HEMOS 
CONTESTADO ANTES? 

 
No tienen ni idea de lo que están hablando!!! Pero 

además no saben el daño que son capaces de hacer. Creo que 
en el fondo no está en su voluntad … de momento me muevo 
ahí … pero no saben el daño que pueden hacer, al trabajo y 
a las personas que lo desarrollan y al propio municipio … 
se puede hacer labor de oposición de muchas formas … pero 
ni cuestionando a los técnicos ni poniendo en valor  el 
valor que el propio municipio tiene …!!!  

 
Se puede hacer  y uds lo están haciendo!!! Pero mire 

si sacaron en prensa lo del charco radiactivo!!! Que lo 
ocultaron a la propia Alcaldesa y luego era lluvias que 
estaban a punto de salir renacuajos!!! … 

 
Sra. Presidenta. 
 
Bueno … vamos a cerrar el tema … yo les pediría por 

favor que antes de embarcarnos en aventuras de este tipo, 
antes de  de juzgar el trabajo de la gente, antes de 
masacrar a las personas que no se pueden defender, somos 
concejales del Ayuntamiento de Quart y creo que se supone, 
y así es, un rigor demostrar las acusaciones que se digan, 
documentarse y no hacer caso de la ola que va en las redes 
sociales o en cada momento.  

 
Realmente creo que no hacemos ningún favor a este 

Ayuntamiento ni a nosotros como Concejales, creo que, por 
favor esto tiene que servir para evaluar cuando decimos 
una cosa en una red social o cuando hacemos un escrito y 
no demostramos lo que estamos diciendo o no preguntamos 
primero lo que estamos diciendo para juzgar en 
condiciones. 

 
En cualquier caso, yo creo que ha quedado claro, yo 

agradezco el trabajo de los técnicos que están haciéndolo 
muy bien, trabajando mucho, se que lo están haciendo lo 
mejor que saben y pueden e intentaremos que tenga ayuda 
para hacerlo como corresponde y salgan aun mejor.  

 
Se lo agradezco personalmente y todos los concejales 

y animarlos a que continúen, porque me constan que se 
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están formando e intentando superarse de una manera muy 
autodidacta y eso también tiene mucho valor para nosotros. 
Gracias.  

 
13. COMUNICACIONS 
 
El Ple queda assabentat de: 
 
–– Interposició de recurs contenciós administratiu, núm. 001/155/2017, davant del 
Tribunal Suprem, Sala Tercera, del Contenciós Administratiu pels ajuntaments 
d'Alfafar, Ajuntament d'Albal, Ajuntament d'Aldaia, Ajuntament de Manises, Ajuntament 
de Massanassa, Ajuntament de Picanya, Ajuntament de Quart de Poblet, Ajuntament 
de Xirivella, contra el Reial Decret 638/2016, de 9 de desembre, pel qual es modifica el 
Reglament del domini públic hidràulic aprovat pel Reial Decret 849/19, d'11 d'abril, 
publicat en el BOE núm. 315, de 29 de desembre de 2013. 
 
–– Els informes emesos per Secretaria, Intervenció, Tresoreria i Informàtica sobre les 
mesures que cal adoptar per a corregir les deficiències observades per part de la 
Sindicatura de Comptes, relatives al control i fiscalització externa que ha dut a terme 
aquest organisme. 
 
–– Sentència núm. 52/17, de data 20 de febrer de 2017, del Jutjat Contenciós 
Administratiu núm. 1 de València, Procediment Ordinari núm. 211/16 promogut per 
Eliseo Eslava Hernández, per la qual s'estima el recurs contenciós administratiu 
interposat contra les liquidacions tributàries corresponents a IVTNU PLUS 
001/2016/44/1/1, que reconeix com a situació jurídica individualitzada el dret de la 
demandant que li siga tornada la quantitat de 55.144,03 euros, més interessos legals. 
 
–– Sentència núm. 48/17, de data 20 de febrer del 2017, del Jutjat Contenciós 
Administratiu núm. 1 de València, Procediment Ordinari 105/2016, promogut per 
CIRILO SL, per la qual s'estima el recurs contenciós administratiu interposat contra la 
liquidació tributària corresponent a IVTNU PLUS001/2015/312/1/1, reconeixent-se com 
a situació jurídica individualitzada el dret de la demandant que li siga tornada la 
quantitat de 35.982,02 euros, més interessos legals. 

 
 

ANNEX I 
 
TEXT CONSOLIDAT DELS ESTATUTS DE L'EMPRESA PÚBLICA DE SERVEIS DE 
QUART DE POBLET SOCIETAT LIMITADA, INCLOENT-HI LES MODIFICACIONS A 
REQUERIMENT DE LA QUALIFICACIÓ REALITZADA PER LA REGISTRADORA 
MERCANTIL DE VALÈNCIA, ISABEL QUEROL SANCHO, PROTOCOL 2017/59 de 
06/02/2017. 
 
CAPÍTOL I. DISPOSICIONS GENERALS. 
 
Article 1r. DENOMINACIÓ. La societat es denomina Empresa Pública de Serveis de 
Quart de Poblet Societat Limitada. 
 
Article 2n. OBJECTE. La societat té com a objecte, constituirà l'objecte de la societat: 
 
1. La neteja de qualsevol classe d'edificis públics i locals, manteniment i reparació. 
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2. Neteja viària i manteniment de vies i instal·lacions públiques. 
3. Manteniment de jardins i zones verdes. 
4. Guarderia i ensenyament infantil exclusivament. 
5. Assistència i serveis socials. 
6. Gestió d'instal·lacions esportives. 
7. Organització d'espectacles esportius. 
8. Serveis de porteria i consergeria d'edificis públics. 
9. Gestió de serveis i instal·lacions culturals i de joventut. 
10. Gestió i promoció d'activitats de treball i ocupació. 
 
Els anteriors objectes socials es duran a terme per mitjans propis o mitjançant 
contractació amb altres empreses o professionals. 
 
A l'efecte del que disposa l'article 24.6 del text refós de la Llei de Contractes del Sector 
Públic, expressament es declara que aquesta Societat mercantil és mitjà propi de 
l'Ajuntament de Quart de Poblet. 
 
Article 3r. DOMICILI SOCIAL I NACIONALITAT. L'empresa pública té nacionalitat 
espanyola i el domicili social s'estableix en l'edifici de l'Ajuntament, Plaça del País 
Valencià núm. 1. 
 
Article 4t. DURACIÓ. La societat té duració indefinida i començarà les operacions 
socials el mateix dia d'atorgament de l'escriptura pública de constitució. 
 
Article 5é. Capital Social i Participacions. El Capital Social, que està totalment 
desembossat, es fixa en VINT MIL EUROS (20.000 €) i està dividit en vint mil 
participacions socials amb un valor nominal cada una d'aquelles d'un euro (1 €)  i 
numerades correlativament de l'1 al 20.000  € ambdós inclusivament, que estan 
subscrites íntegrament per l'Ajuntament com a soci únic. 
 
Article 6é. WEB CORPORATIVA. COMUNICACIONS ENTRE SOCIS I 
ADMINISTRADORS PER MITJANS TELEMÀTICS. 
1. El soci i administrador o administradors, pel fet d'adquirir aquesta condició, 
accepten que les comunicacions entre ells i amb la societat es puguen dur a terme per 
mitjans telemàtics i estan obligats a notificar a la societat una adreça de correu 
electrònic i les seues posteriors modificacions si es produeixen. No obstant això el 
soci i l'administrador o administradors, si és el cas, han d'acceptar de forma individual 
i expressa el que disposa aquesta disposició. 
 
2. Per acord de la Junta General, la Societat podrà tindre una pàgina web corporativa, 
de conformitat amb el que disposa l'article 11 bis de la Llei de Societats de Capital. La 
Junta General, una vegada acordada la creació de la web corporativa, podrà delegar 
en l'òrgan d'administració la concreció de la direcció URL o lloc a Internet de la web 
corporativa. Decidida aquesta l'òrgan d'administració la comunicarà al soci. 
 
3. Serà competència de l'òrgan d'administració la modificació, el trasllat o la supressió 
de la web corporativa. 
 
4. Així mateix l'òrgan d'administració podrà crear, dins de la web corporativa, àrees 
privades per als diferents òrgans socials que hi puguen haver, particularment una àrea 
privada del soci i una àrea privada de Consell d'Administració, amb la finalitat i d'acord 
amb el que preveuen aquests estatuts i l'article 11 quater de la Llei de societats de 
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capital. Aquestes àrees privades seran visibles en la web corporativa, però 
accessibles només per als seus usuaris mitjançant una clau personal formada per una 
adreça de correu electrònic i una contrasenya. D'acord amb el que preveu l'article 
esmentat, la societat habilitarà en aquelles el dispositiu que permeta acreditar la data 
indubtable de la recepció així com el contingut dels missatges intercanviats a través 
d’aquestes. 
 
5. La creació de les àrees privades per l'òrgan d'administració es comunicarà per 
correu electrònic als seus usuaris se’ls facilitarà una contrasenya d'accés que podrà 
ser modificada per ells. 
 
6. L'àrea privada del Consell d'Administració podrà ser el mitjà de comunicació entre 
els seus membres per a totes les seues relacions societàries i molt especialment per a 
les finalitats previstes en aquests estatuts. 
 
7. La clau personal de cada usuari per a accedir a una àrea privada es considerarà a 
tots els efectes legals com a identificador d’aquest en les seues relacions amb la 
societat i entre ells a través d’aquesta. Per tant s'imputaran com a tramesos o rebuts 
per ells qualssevol documents o notificacions en format electrònic depositats o 
visualitzats amb la seua clau en o des d'una àrea privada. 
 
8. Les notificacions o comunicacions dels socis a la societat es dirigiran al president 
del Consell d'Administració o a qualsevol dels administradors si l'administració no s'ha 
organitzat en forma col·legiada.  
 
CAPÍTOL II. TRANSMISSIÓ DE PARTICIPACIONS SOCIALS. 
 
Article 7é. TRANSMISSIÓ VOLUNTÀRIA  
Pel fet de tindre el caràcter de societat amb capital íntegrament públic, no hi cap la 
transmissió voluntària de les participacions socials. 
 
CAPÍTOL III. ÒRGANS SOCIALS. 
 
El govern de la societat està format per la Junta General i el Consell d'Administració. 
 
Article 8é. DE LA JUNTA GENERAL. 
 
L'Ajuntament, reunit en sessió plenària i degudament convocat a aquest efecte, 
assumirà les funcions de la Junta General de la Societat.  
 
Article 9é. La Junta General legalment constituïda i convocada és l'òrgan sobirà de la 
societat i els seus acords vàlidament adoptats seran obligatoris.  
 
El funcionament de la Junta General de l'empresa s'acomodarà, quant al procediment 
de convocatòria, celebració i adopció d'acords en les seues sessions, als preceptes 
establits en la Llei 7/85 Reguladora de les Bases de Règim Local i la resta de les 
disposicions que la despleguen, per a les sessions plenàries, així mateix, les normes 
reguladores del Règim de les Societats Limitades en la resta de qüestions socials. 
 
Article 10. COMPETÈNCIES DE LA JUNTA GENERAL. 
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És competència de la Junta General deliberar i acordar sobre els assumptes 
següents: 
a) L'aprovació dels comptes anuals, l'aplicació del resultat i l'aprovació de la gestió 
social. 
b) El nomenament i separació dels administradors, dels liquidadors i, si és el cas, dels 
auditors de comptes, així com l'exercici de l'acció social de responsabilitat contra 
qualsevol d'ells. 
c) La modificació dels estatuts socials. 
d) L'augment i la reducció del capital social. 
e) L'adquisició, l'alienació o l'aportació a una altra societat d'actius essencials. Es 
presumeix el caràcter essencial de l'actiu quan l'import de l'operació supere el vint-i-
cinc per cent del valor dels actius que figuren en l'últim balanç aprovat. 
f) La transformació, la fusió, l'escissió o la cessió global d'actiu i passiu i el trasllat de 
domicili a l'estranger. 
g) La dissolució de la societat. 
h) L'aprovació del balanç final de liquidació. 
i) Qualssevol altres assumptes que determinen la llei o els estatuts. 
 
Article 11. LLOC DE CELEBRACIÓ DE LA JUNTA.  
La Junta General tindrà lloc en el domicili social de la societat. 
 
Article 12. La Junta General es reunirà obligatòriament i amb caràcter ordinari una 
vegada a l'any i dins del primer semestre en el dia i l’hora que determine el seu 
president a proposta del Consell d'Administració de la societat, per a censurar la 
gestió social, aprovar, si és el cas, els comptes anuals de l'exercici anterior i resoldre 
sobre l'aplicació de resultats. 
 
La Junta General extraordinària es reunirà després de la convocatòria del seu 
president a proposta del Consell d'Administració de la societat o a petició per escrit 
dels membres de la Junta General en forma i condicions prevists en la legislació de 
règim local per a sol·licitar sessions extraordinàries del Ple.  
 
Els membres de la Junta General podran sol·licitar per escrit, amb anterioritat a la 
reunió de la Junta General o verbalment durant aquesta els informes o aclariments 
que consideren necessaris sobre els assumptes inclosos a l'ordre del dia.  
 
Tots els membres de la Junta General tenen dret a obtindre del president/a del 
Consell d'Administració tots els antecedents, les dades o les informacions que 
estiguen en poder de la societat i que siguen necessaris per al desplegament de la 
seua funció. 
 
La sol·licitud del dret que es recull en el paràgraf anterior ha de ser resolt 
motivadament en els cinc dies naturals següents a aquell en què s'haja presentat.  
 
Article 13. S'alçarà, de cada sessió de la Junta General, una acta registrada en el 
llibre corresponent de la societat. L'acta serà aprovada i constarà en els termes i 
manera en què ho siguen les del Ple de l'Ajuntament. Hi ha d'anar signada pel 
president i pel secretari de la Junta General. 
 
Els acords que adopte la Junta General seran immediatament executius. 
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Article 14. L'ÒRGAN D'ADMINISTRACIÓ. FORMES D'ORGANITZAR 
L'ADMINISTRACIÓ. L'administració i representació de la societat en judici o fora 
d'aquest és competència de l'òrgan d'administració. 
 
Per acord de la Junta General en la constitució de la societat o, amb posterioritat, la 
societat podrà adoptar alternativament qualsevol de les modalitats d'òrgan 
d'administració següent: 
 
a) Un administrador únic, a qui correspon amb caràcter exclusiu l'administració i 
representació de la societat. 
 
b) Diversos administradors solidaris, amb un mínim de dos i un màxim de tres, a cada 
un dels quals correspon indistintament les facultats d'administració i representació de 
la societat, sense perjudici de la capacitat de la Junta General d'acordar, amb eficàcia 
merament interna, la distribució de facultats entre ells. 
 
c) Dos o més administradors mancomunats, amb un mínim de dos i un màxim de tres, 
els quals exerciran mancomunadament les facultats d'administració i representació, en 
nombre que no siga inferior a dos ni superior a tres integrants. 
 
d) Un Consell d'Administració, que actuarà col·legiadament. Estarà format per un 
mínim de 3 i un màxim de 13 integrants. 
 
Article 15. CAPACITAT I DURACIÓ DEL CÀRREC D'ADMINISTRADOR. 
 
A) Capacitat. 
Per a ser nomenat administrador no es requereix la qualitat de soci. En el cas que es 
nomene administrador una persona jurídica aquesta ha de designar una persona 
física que la represente en l'exercici del càrrec. 
 
B) Duració del càrrec i separació.  
Els administradors exerciran el seu càrrec per temps indefinit i podran ser separats 
d’aquest en qualsevol moment per la Junta General encara que la separació no 
conste a l'ordre del dia.  
 
Article 16. RETRIBUCIÓ DEL CÀRREC.  
El càrrec d'administrador és gratuït. 
 
Article 17. CONSELL D'ADMINISTRACIÓ.  
Quan l'administració i representació de la societat s'atribuïsquen a un Consell 
d'Administració s'aplicaran les normes següents:  
 
1. Composició.  
El Consell d'Administració serà nomenat per la Junta General i estarà compost per un 
mínim de 3 i un màxim de 13 persones i, almenys, han de designar els membres 
següents, alcalde/essa-president/a, els tinents d'alcalde i el/la regidor/a d'Hisenda. 
 
La pertinença al Consell d'Administració s'entendrà gratuïta, sense perjudici de la 
compensació per les despeses que l'exercici del càrrec puga suposar.  
 
2. Càrrecs i composició. 
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El Consell d'Administració, triarà d'entre els seus membres, un president que ha de 
ser l'alcalde-president i un secretari, i si ho estima convenient un vicepresident, que 
també ha de ser conseller.  
 
Així mateix, el Consell d'Administració podrà nomenar un membre com a conseller 
delegat. Aquest conseller delegat assumirà les funcions del Consell d'Administració de 
gestió i administració ordinàries, excepte les que per llei li siguen indelegables i 
especialment totes les facultats de gestió, administració, disposició i representació que 
siguen necessàries per a dur a terme tots els actes compresos en el seu objecte 
social. 
 
La resta de membres del Consell d'Administració seran vocals. 
 
El Consell d'Administració tindrà com a funcions i competències: 
 
a) Administrar els negocis socials. 
 
b) Comparéixer en judici en representació de la societat. 
 
c) Comparéixer amb facultat especial per a la transacció davant de qualssevol jutjats i 
tribunals, òrgans administratius de qualsevol tipus, serveis de mediació, arbitratge o 
conciliació, en qualsevol classe de procediments voluntaris i contenciosos en totes les 
seues instàncies, presentar i formalitzar qualssevol recursos. 
 
d) Transigir i desistir, conciliar, instar l’execució de les resolucions judicials o 
administratives. 
 
e) Atorgar poders de representació a favor dels professionals intervinents en els 
processos judicials o administratius, amb facultats àmplies que comprenen el 
subapoderament i la de transaccionar i desistir, així com cobrar, percebre i pagar. 
 
f)  Obrir, continuar i tancar o cancel·lar qualsevol classe de comptes bancaris, amb 
facultat de disposició d’aquests. Constituir i retirar depòsits en metàl·lic o valors, 
lliurar, acceptar, endossar, avalar, negociar, descomptar, pagar i protestar qualsevol 
tipus de títol valor, realitzar transferències, sol·licitar préstecs o qualsevol producte 
bancari creditici i en general tot tipus d'activitat bancària. 
 
g) Serà competència del Consell d'Administració, la compra, venda, hipoteca o 
permuta dels béns mobles o immobles, i els negocis jurídics necessaris per als fins 
esmentats. 
 
h) Serà competència del Consell d'Administració, la formulació dels comptes anuals, 
així com tots els documents que s'hi integren. 
 
3. Convocatòria.  
3.1. Es convocarà pel seu president o per qui actue en representació seua o bé per 
consellers que constituïsquen almenys un terç dels membres del Consell, d'acord amb 
el que disposa l'article 246 de la Llei de Societats de Capital.  
 
3.2. La convocatòria es realitzarà per mitjà d'escrit, físic o electrònic, amb una 
antelació mínima de tres dies a la data de la reunió, en la qual s'assenyalarà el lloc, 
dia i hora d’aquesta i l'ordre del dia.  
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3.3. Si la societat té web corporativa i en aquesta s’ha creat l'àrea privada de Consell 
d'Administració, la convocatòria es durà a terme mitjançant la inserció en aquella del 
document en format electrònic, que contindrà l'escrit de convocatòria, i que només 
serà accessible per cada membre del Consell a través de la seua clau personal. 
Tot i que la convocatòria es produirà per la inserció de l'escrit en l'àrea privada, la 
societat podrà comunicar la inserció als membres del Consell mitjançant correu 
electrònic. 
3.4. La posada a disposició dels membres del Consell de la documentació que tinguen 
dret a conéixer o obtindre en relació amb una convocatòria o en qualsevol altre 
supòsit, podrà fer-se mitjançant el seu depòsit en la dita àrea privada. En aquest cas 
s'aplicarà per analogia el que disposa el paràgraf anterior. 
3.5. No serà necessària la convocatòria si estan presents o representats tots els 
consellers i accepten, per unanimitat, constituir-se en Consell d'Administració així com 
l'ordre del dia d’aquest. 
 
4. Representació o delegació de vot. 
Els consellers no podran estar representats en les reunions per un altre conseller.  
 
5. Constitució i adopció d'acords. 
El Consell d'Administració quedarà vàlidament constituït quan concórreguen a la 
reunió, presents o representats, la majoria dels seus membres.  
 
Els acords s'adoptaran per majoria absoluta de consellers assistents a la reunió; en 
cas d'empat, decidirà el vot del president. 
 
Per als acords que suposen, si és el cas, la delegació de facultats caldrà el vot a favor 
de 2/3 dels components del Consell. 
 
6. Acords per escrit i sense sessió. 
Seran vàlids també els acords que adopte el Consell per escrit i sense sessió sempre 
que cap conseller s'opose a aquesta forma de prendre acords. 
 
Tant l'escrit que conté els acords com el vot sobre aquests de tots els consellers podrà 
expressar-se per mitjans electrònics. 
 
7. Vot a distància.  
Es podrà dur a terme la votació per mitjans telemàtics, sempre que els mitjans tècnics 
que s'utilitzen asseguren i acrediten tant la identitat del membre del Consell, com de la 
votació.  
 
8. Lloc de celebració del Consell. 
El Consell es realitzarà en el lloc indicat en la convocatòria. Si en aquesta no figura el 
lloc de realització, s'entendrà que s’ha convocat per a dur-lo a terme en el domicili 
social, que és la Casa Consistorial. 
 
CAPÍTOL IV. EXERCICI SOCIAL, COMPTES ANUALS I DISTRIBUCIÓ DE 
BENEFICIS. 
 
Article 18. EXERCICI SOCIAL. L'exercici social començarà l'1 de gener i acabarà el 
31 de desembre de cada any, excepte l'inicial que començarà el dia de l'atorgament 
de l'escriptura de constitució. 
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Article 19. COMPTES ANUALS. L'òrgan d'administració ha de formular, en el termini 
màxim de tres mesos comptats a partir del tancament de l'exercici social, els comptes 
anuals, l'informe de gestió i la proposta d'aplicació de resultat. 
 
Article 20. DISTRIBUCIÓ DE BENEFICIS. Es durà a terme en primer lloc, a la 
compensació de perdudes d'exercicis anteriors, si n'hi ha; en segon lloc a la dotació 
de reserva obligatòria o voluntària. 
 
CAPÍTOL V.  DE LA CONTRACTACIÓ DE TREBALLADORS PER L'EMPRESA. 
 
Article 21. La contractació de treballadors es durà a terme mitjançant l'aplicació dels 
principis de publicitat, igualtat, mèrit i capacitat. També s'inclouran criteris d'índole 
social, com ara la situació de desocupació, no tindre rendes per unitat familiar i 
semblants. 
 
Els anteriors criteris es concretaran en les ofertes d'ocupació que per a cada lloc es 
realitzen i respectaran les regles d'eficiència i necessitat de l'empresa. 
 
Article 22. No obstant això anterior, per raons d'urgència o d'especialitat, de manera 
excepcional, l'empresa podrà contractar de forma directa, sense la tramitació de 
l'oferta d'ocupació. 
 
Article 23. Es fa una reserva especial d'ocupació per a persones amb discapacitat 
igual o superior al 15% segons el barem actual aprovat per la Conselleria d'Igualtat i 
Polítiques Inclusives en la determinació de les minusvalideses. 
 
CAPÍTOL VI. DE LA MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS. 
 
Article 24. La modificació d'aquests Estatuts ha de ser acordada per la Junta General, 
que es regirà pel que disposa la legislació de Règim Local i exigirà la concurrència 
dels requisits següents: 
 
a) Que el Consell d'Administració formule un informe escrit amb la justificació 
d’aquesta.  
b) Que s'expresse en la convocatòria, amb la deguda claredat, els supòsits que s’han 
de modificar. 
c) Que en l'anunci de la convocatòria es faça constar el dret d'examinar en el domicili 
social el text íntegre de la modificació proposada i de l'informe sobre aquesta i de 
demanar l'entrega o la remissió gratuïta dels documents esmentats. 
d) L'acord es farà constar en escriptura pública que s'inscriurà en el Registre Mercantil 
i es publicarà en el BORME 
 
CAPÍTOL VII. DISSOLUCIÓ I LIQUIDACIÓ. 
 
Article 25. DISSOLUCIÓ. La societat es dissoldrà per les causes i en les formes 
previstes en la llei. 
 
Article 26. LIQUIDACIÓ. Durant el període de liquidació continuaran aplicant-se a la 
societat les normes previstes en la llei i en aquests estatuts que no siguen 
incompatibles amb el règim legal específic de la liquidació. 
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Article 27. Qualsevol controvèrsia, conflicte, discrepància o falta d'acord que sorgisca 
en el si de la societat es comprometen a la seua resolució per la mediació tal com 
s'estableix en la llei 
 
DISPOSICIÓ FINAL. En allò no previst en aquests estatuts, caldrà ajustar-se al que 
disposa la Llei de Societats de Capital,  Reial Decret Legislatiu 1/2010, de 2 de juliol. 
 
 
 
I vist que no hi ha més assumptes a tractar, a les vint-i-tres hores i trenta minuts del 
dia vint-i-set de març de dos mil dèsset, la senyora alcaldessa alça la sessió i dels 
acords adoptats s’estén aquesta acta de què jo, el secretari, certifique.  
 


